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PROTOKÓŁ Nr VI/2019 kadencji 2018- 2023 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 28  marca   2019 roku, o godz. 14
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi 
quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i powitał radnych oraz 
zaproszonych gości.  
Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu. 

 
Radna Partyka – Basa 
Panie Przewodniczący jako grupa radnych chcielibyśmy dzisiaj do porządku obrad wnieść 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Powiatu 
Średzkiego na podstawie art. 12 pkt. 8a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 
powiatowym (Dz. U. z 2019 r. poz. 511) oraz § 3 ust. 2 uchwały Nr XLIV/269/2010 Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 28 stycznia 2010 roku w sprawie określenia zasad 
gospodarowania nieruchomościami Powiatu Średzkiego. Rada Powiatu w Środzie Śląskiej 
uchwala co następuje § 1 Rada Powiatu w Środzie Śląskiej wyraża zgodę na nabycie przez 
Zarząd Powiatu w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem 
szpitala znajdującym się przy ul. Kolejowej 16a w Środzie Śląskiej. §2 Wykonanie uchwały 
powierza się Zarządowi Powiatu w Środzie Śląskiej. §3 Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia.  Uzasadnienie: zgodnie z uchwałą Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 28 
stycznia 2010 roku § 3 ust. 2 w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 
Powiatu Średzkiego nabycie nieruchomości za cenę co najmniej 100 tys. złotych, jak również 
nieruchomości obciążonych ograniczonymi prawami rzeczowymi wymaga uzyskania 
wcześniejszej zgody Rady Powiatu. Zadaniem publicznym powiatu o charakterze pond 
gminnym zgodnie z ustawą jest m. in. obowiązek zapewnienia ochrony zdrowia i tego 
oczekują od nas mieszkańcy. Po ostatniej debacie, która odbyła się m.in. z włodarzami gmin 
na temat możliwości przywrócenia działalności szpitala, wiemy, że wariant udziału 
wszystkich gmin jest nierealny do wdrożenia. Dnia 18.03.2019 Syndyk PCZ S.A. w upadłości 
likwidacyjnej z siedziba we Wrocławiu ogłosił przetarg nr 1/2019 na dwie nieruchomości 
zlokalizowane w Środzie Śląskiej zabudowane budynkiem szpitala wraz z nieruchomościami 
stanowiącymi jego wyposażenie. Termin składania ofert mija 13 maja 2019 r. dlatego 
podjęcie niniejszej uchwały jest jak najbardziej zasadne, ponieważ upoważnia Zarząd do 
przystąpienia do przetargu i nabycia w/w nieruchomości, a tym samym odzyskania budynku 
szpitala.  
Podpisali: Judyta Partyka-Basa, Mariusz Wojewódka, Marek Majerowski, Maria Zachary, 
Joanna Szremska, Małgorzata Rachwalska, Honorata Dulska 
 
Przewodniczący Rady 
Chodzi o rozszerzenie porządku obrad, Panie Sekretarzu proszę w kwestiach formalnych tą 
sprawę wyjaśnić. 
 
Sekretarz Powiatu 
Odnośnie tego projektu uchwały, przypominam, że zgodnie z ustawą o samorządzie 
powiatowym art. 32 do kompetencji Zarządu Powiatu należy gospodarowanie mieniem 
Powiatu, również w zakresie nabywania. Tutaj, jeżeli chodzi o sam aspekt nabycia tej 
nieruchomości taka inicjatywa powinna być z inicjatywy samego Zarządu Powiatu i jeśli 
będzie potrzeba Rady wówczas dopiero jest to procedowane. Drugi aspekt wynika z 
potrzeby wskazania w budżecie Powiatu środków na nabycie takiej nieruchomości. W 
związku z powyższym musiałaby być równolegle procedowana uchwała w sprawie nabycia, 
jeśli już oraz uchwała w sprawie zmiany w budżecie, takowa nie została przedstawiona. A 
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jeśli chodzi o ten projekt, który Państwo przedstawiliście, tak jak powiedziałem przede 
wszystkim powinien być od Zarządu Powiatu.  
 
Radny Wojewódka 
Jeśli Państwo słuchali uważnie uzasadnienia treści uchwały, to ta uchwała upoważnia 
Zarząd, tak? Więc decyzja o kupnie ewentualnie budynku i przystąpienie do przetargu 
podejmie Zarząd. Natomiast Zarząd, żeby do czegoś takiego przystąpić, jeśli kwota 
przewyższa 100 tys. zł. musi mieć upoważnienie Rady, tak musi mieć zgodę Rady i to jest 
uchwała, która wyraża zgodę, wolę Rady na to, aby Zarząd mógł przystąpić do procedury 
nabycia nieruchomości, która zostaje nadal w kompetencjach Zarządu. Natomiast to jest ta 
zgoda Rady, która wynika też z uchwały o gospodarowaniu nieruchomościami powiatu, 
zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym. Więc ja wnoszę tutaj, aby poddać uchwałę, 
wprowadzenie uchwały pod głosowanie. Natomiast, jeśli chodzi o kwestie budżetowe, to 
oczekujemy, że Zarząd przedstawi w najbliższym czasie odpowiedni projekt uchwały zmiany 
w budżecie, bo Zarząd przygotowuje zmiany w budżecie, Zarząd odpowiada za budżet i 
oczekujemy, że nam radnym przedstawi stosowny projekt uchwały. 
 
Joanna Haligowska- radca prawny 
Panie radny Wojewódka, zwracam się tutaj do Pana jako, że z Panem będzie moja polemika 
prowadzona bezpośrednio. Wszystko co Pan tu powiedział jak zwykle się zdarza oczywiście 
jest prawdziwe i ma umocowanie w obowiązujących przepisach, z tym, że sposób 
przedłożenia, sposób przekazania tego odmienił, zmienił kolejność w jakiej te wszystkie 
czynności prawne powinny się odbyć. Zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym, 
szanowni radni, wyłączną kompetencją Rady jest tylko ustalenie zasad, zasad na jakich 
będzie się odbywało gospodarowanie nieruchomościami, tutaj możemy to zawęzić to 
gospodarowanie do nabywania, zbywania, Państwo mówicie o nabywaniu. Więc Rada na 
podstawie upoważnienia ustawowego może określić zasady, to jest wyłączna kompetencja 
Rady i te zasady Rada określiła w odpowiedniej uchwale na którą pan radny Wojewódka był 
uprzejmy się powołać oraz Pani Judyta Partyka w uzasadnieniu prezentowanej uchwały. 
Natomiast inicjatywa dotycząca przeniesień, przesunięć majątkowych dotyczących budżetu 
Powiatu należy tylko i wyłącznie do Zarządu a Państwo odwróciliście tu kolejność. A 
mianowicie skorzystaliście z kompetencji, której nie ma, a w zasadzie nie oparliście się o 
żadne umocowanie ustawowe tworząc tą uchwałę. Ja mogłabym Państwu doradzić 
ewentualnie, jeśli taki jest Państwa zamiar, bo wyczytuję go z treści tej uchwały, że możecie 
Państwo podjąć uchwałę tak zwaną intencyjną, ale wtedy podejmujemy ją na innej podstawie 
prawnej i to jest uchwała która wyraża Państwa stanowisko, Państwa wolę, będzie ona 
mogła być potraktowana jako jakieś nakreślenie kierunku. Natomiast w takiej sytuacji, że 
Państwo wyrażacie zgodę a priori na czynność prawną co do której nie ma takiej woli 
Zarządu i co do której jedynie Zarząd jest władny ją podjąć, nie ma umocowania w 
przepisach. W zasadzie wypadałoby mi teraz tylko powtórzyć to co powiedział Pan 
Sekretarz, ale może tylko podkreślę szanowni Państwo, że bardzo istotną rzeczą przy 
podejmowaniu tego typu uchwał, sprawą jest wskazanie finansowania, jeśli Rada 
samodzielnie chce wprowadzić zmiany do budżetu, to o czym doskonale Państwo wiecie, to 
powinna wskazać źródło finansowania więc de facto uchwała ta mogłaby być potraktowana 
jako obejście zasad dotyczących budowania i wprowadzania zmian oraz inicjatywy 
budżetowej Zarządu Powiatu. Dziękuję bardzo. 
 
Sekretarz Powiatu 
Proszę Państwa uzupełniając jeszcze tą wypowiedź chcę przytoczyć paragraf 28 naszego 
statutu ust. 2 i 3 chodzi o inicjatywę uchwałodawczą - rzeczywiście ten wniosek został 
podpisany przez grupę więcej niż pięciu radnych, nie mniej jednak ust. 2 paragrafu 28 
naszego statutu określa, że projekty uchwał powinny być zaopiniowane przez właściwe 
komisje Rady, a taka opinia nie została zawarta i po wtóre projekty uchwał zgłoszone przez 
podmioty inne niż Zarząd Powiatu wymagają zaopiniowania przez Zarząd Powiatu. W 
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związku z powyższym zostały naruszone też te zapisy statutowe, jeśli chodzi o opiniowanie 
przez właściwe gremia projektu uchwał. 
 
Radna Rachwalska 
Czy mogłabym prosić, żeby w tej sprawie wypowiedział się Pan Przewodniczący Zarządu, 
jakie były intencje Zarządu w związku z tym co proponujemy? 
 
Joanna Haligowska- radca prawy 
Przepraszam, teraz jest dyskusja nad wprowadzeniem, nad zmianą porządku, jeśli bym 
mogła zwrócić uwagę. 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna głosujemy teraz porządek obrad więc, teraz tak, ja muszę najpierw wiedzieć czy 
ja w ogóle mam tą propozycję Państwa uwzględnić. Jak do tej pory no widać, że ona nie ma 
podstaw prawnych, bo ponieważ przedstawiono tutaj wiele argumentów dotyczących tej  
propozycji uchwały. 
 
Joanna Haligowska- radca prawy 
Można się tutaj szanowni Państwo śmiało powołać na to,  że wprowadzenie w tym trybie to 
znaczy ad hoc w trakcie obrad sesji tego typu uchwały pod obrady nie spełnia już o 
kryteriach ustawowych mówiłam, nie spełnia podstawowych nawet kryteriów statutowych i 
naszych formalnych. Dobrze by było, żeby Państwo przestrzegali własnego statutu 
wprowadzając  tego typu rozwiązania w sposób nagły.  
  
Radny Wojewódka 
Takie pytanie, może refleksja, którego statutu mamy przestrzegać tego który z błędami był   
nam przekazany czy jakaś wersja jest poprawna?                      
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo za sugestię. 
 
Radny Wojewódka 
Ale Panie Przewodniczący kwestia teraz, bo tutaj się mówi wszystko aby udowodnić, że nie 
mamy racji i tak dalej, żeby tej uchwały nie poddać pod głosowanie. Kolejność nie ma 
znaczenia, tak naprawdę, kto wychodzi z inicjatywą Zarząd musi czy jest zobowiązany 
dokonywać woli Rady, poza tym Panie Przewodniczący nic nie stoi na przeszkodzie, tak 
naprawdę, od  Pańskiej woli, ogłoszenie przerwy po to, żeby komisje i Zarząd zaopiniowały 
tą uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny ja przepraszam najmocniej, ja pragnę zwrócić uwagę, że dzisiaj bardzo mamy 
napięty terminarz. 
 
Radny Wojewódka 
Nie ma znaczenia. 
 
Przewodniczący Rady 
Ma znaczenie, ponieważ od dawna … 
 
Radny Wojewódka 
Statut o tym mówi. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy ja muszę Panu przerwać, czy nie będę niegrzeczny, ale może mnie Pan posłuchać? Ale 
ja bym bardzo prosił, żeby Pan mnie posłuchał. Mogę? Prosiliście Państwo żebyśmy 
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zorganizowali szkolenie, dzisiaj jest przygotowane na godzinę 14.30 szkolenie, prosiliście 
Państwo o to sami, mówiliśmy o tym na poprzedniej sesji, zgodziliście się Państwo na 
terminy. Wiecie dokładnie, że taka, no tak ustaliliśmy wspólnie, nikt Państwu tego nie 
narzucał. A teraz specjalnie jakby Państwo przeciągacie, przeciągacie to w czasie, no 
przeciągacie to w czasie, nikt nie próbował wcześniej ze mną na ten temat rozmawiać, 
wszystko jest ad hoc. Pani mecenas czy ja mogę poddać pod głosowanie ten projekt 
uchwały, Pani mecenas czy ja mogę ten projekt uchwały poddać pod głosowanie czy też w 
ogóle nie ma takiej prawnej możliwości? 
 
Joanna Haligowska- radca prawy   
Panie Przewodniczący wniosek o zmianę porządku należy traktować w kategorii wniosków 
formalnych, a zatem należy go poddać pod głosowanie. Dyskusja, która się tutaj odbyła nad 
tą uchwałą w gruncie rzeczy służyła temu, aby naświetlić radnym, którzy wcześniej nie mogli 
się zapoznać z tego typu uchwałą, jakimi wadami jest ona obarczona i zarekomendować 
tutaj mówię w imieniu swoim jaki i Sekretarza mam nadzieję, że potwierdzi tę moją 
rekomendację, aby nie wprowadzać tej uchwały do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady 
Czyli będziemy musieli ten porządek, głosować nad przyjęciem bądź nie przyjęciem tej 
uchwały mimo to, że jest ona wprowadzona w trybie no niespecjalnie prawidłowym, ja tego 
nie rozumiem. 
 
Joanna Haligowska- radca prawy  
Panie Przewodniczący wniosek o zmianę porządku obrad należy przegłosować. Tutaj Pan 
Sekretarz ma obiekcje dotyczące inicjatywy uchwałodawczej czyli czy w ogóle mogłaby taka 
uchwała zostać wniesiona, przepraszam poddana pod głosowanie, ale należy tutaj odróżnić 
poddanie uchwały pod głosowanie i wniosek o zmianę porządku. Wniosek o zmianę 
porządku. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze, będziemy głosować wniosek o zmianę porządku obrad. Proszę sekundę poczekać, 
Pani z obsługi Rady musi wprowadzić zmiany, żebyście państwo mogli głosować. Będziemy 
głosować wniosek o zmianę porządku obrad dotyczący przyjęcia uchwały, która przed 
chwileczką została tutaj omówiona przez Panią radną Partykę – Basa.  
 
Za wprowadzeniem do porządku sesji projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości na rzecz Powiatu Średzkiego, Rada Powiatu głosowała: 
 

ZA – 8  P – 6  W – 3 
 

Artur Bogucki – Przeciw; Sebastian Burdzy – Przeciw;  
Józef Chabraszewski – Przeciw; Honorata Dulska – ZA;  
Czesław Kaczmarek – Przeciw; Marek Majerowski – ZA;  
Halina Mikła – Wstrzymała się; Judyta Partyka-Basa – ZA;  
Grzegorz Pierzchalski – Przeciw; Jan Piotrowski – Wstrzymał sie;  
Małgorzata Rachwalska - ZA; Krzysztof Szałankiewicz – Przeciw;  
Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – Wstrzymał się ; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA; Maria Zachary - ZA 
 
Przewodniczący Rady 
W tym momencie uchwała zostaje przyjęta do dzisiejszego porządku obrad? 
 
Sekretarz 
Nie. Proszę Państwa zgodnie z art. 15 ust.2 ustawy o samorządzie powiatowym, cytuję „rada 
powiatu może wprowadzić zmiany porządku bezwzględną większością głosów ustawowego 
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składu Rady” w związku z tym, że w dzisiejszym posiedzeniu Rady uczestniczy 17-stu radnych, a 
bezwzględna większość to jest 9 ZA, w związku z tym, że jest 8 ZA, nie uzyskano bezwzględnej 
większości, czyli porządek nie został zmieniony.  
 

Radna Rchwalska 
Wstydu nie macie. 
 
Przewodniczący Rady 
W tej sytuacji projekt nie uzyskał akceptacji.  
 
Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 11  P – 5  W – 1 
 

Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski – ZA;  
Honorata Dulska – Przeciw; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski – Przeciw;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – Przeciw; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska - Przeciw; Krzysztof Szałankiewicz – ZA; 
Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – Przeciw; Maria Zachary – Wstrzymała się 

 

Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu   Nr V/2019 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie Śląskiej za rok 2018.  
7. „15 min. dla wyborców”. 
8. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- zmiany uchwały budżetowej na 2019 r., 
- udzielenia pomocy finansowej gminie Środa Śląska na dofinansowanie bieżącej 
działalności Biblioteki Publicznej w Środzie Śląskiej,  
- określenia  zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
- zmiany Uchwały Nr V/36/2019 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 28 lutego 2019 
roku w sprawie zmiany nazwy Powiatowego Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 im. 
Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 
- zmiany Uchwały Nr V/37/2019 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 28 lutego 2019 
roku w sprawie zmiany nazwy Powiatowego Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 im. 
Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
- zmiany Uchwały Nr V/44/2019 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej w sprawie projektu 
ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających 
siedzibę na obszarze Powiatu Średzkiego od dnia 1 września 2019 roku, 
- oddelegowania do prac Komisji Bezpieczeństwa i Porządku radnego Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej, 
- zmiany uchwały Nr II/9/2018 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 20 grudnia 2018 
roku w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wnioski i oświadczenia radnych. 
11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie sesji.                                                   
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Ad. 3/ Przyjęcie protokołu   Nr V/2019 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr V/2019 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu  28 lutego 2019 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr V/2019 głosowała:   
 

ZA - 17  P - 0  W – 0  
 

Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski – ZA;  
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska - ZA; Krzysztof Szałankiewicz – ZA; 
Joanna Szremska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA; Maria Zachary - ZA 

 

Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu. (załącznik nr 3 do 
protokołu) 
 
Przewodniczący Rady 
Wszyscy radni otrzymali sprawozdanie, otwieram dyskusję w tym punkcie, nie ma chętnych do 
dyskusji zamykam dyskusję. 
    
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami. (załącznik nr 4 do protokołu) 
 
 
Starosta 
Odczytał sprawozdanie. 
 
Radna Rachwalska 
Panie Starosto ja mam pytanie do Pana jako Przewodniczącego Zarządu, 18 marca ukazało 
się ogłoszenie syndyka o sprzedaży budynku, nieruchomości który był kiedyś szpitalem czy 
Zarząd się tym zajmował, czy Państwo podjęliście taką wiedzę, że jest to na sprzedaż? A po 
drugie, to już może nie będzie pytanie, po pierwsze wstyd, wstydźcie się tego co zrobiliście, 
tego głosowania, wstydu nie macie, to jest raz. A dwa, to ja proponuję być konsekwentnym, 
będziemy mieli Centrum Kultury Alternatywnej wykupmy ten budynek i zróbmy Centrum 
Medycyny Alternatywnej, co Państwo na to? To jest moja propozycja, zupełnie poważna, bo 
jakaś opieka medyczna mieszkańcom się należy. A Państwa postawa w tym zakresie i Pana 
Przewodniczącego Zarządu, który tam nie odczytał, że powzięliśmy wiedzę, że syndyk 
sprzedaje budynek i rozmawialiśmy o tym co z tym zrobić. Państwa bezczelność w tym 
zakresie świadczy o tym, że Państwa wszystkie spotkania, które organizujecie i zapowiedzi, i 
opowieści o działaniach jakie były podjęte na rzecz reaktywacji szpitala bądź niektórych jego 
oddziałów były po prostu legendą, to są opowieści kanterberyjskie, przyjmijmy założenie 
takie, że Państwo nie chcecie tego szpitala, jeżeli się nie chce kupić budynku, no to jak to 
inaczej rozumieć?  
 
Starosta 
Oczekiwałem pytania do sprawozdania Starosty z działalności Zarządu w okresie od 22 
lutego do 21 marca, odpowiem na te wszystkie pytania w innym punkcie, jeżeli Pani pozwoli, 
bo myślę, że jeżeli rozgorzeje tutaj dyskusja, no to nasza Rada będzie się przeciągać w 
nieskończoność, także bardzo proszę Panią o zadanie tego pytania w punkcie wnioski i 
zapytania. 
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Radny Wojewódka 
W kwestii formalnej, dotyczące sprawozdania, siedzę i słucham i po prostu nie rozumiem 
tego, bo przecież pytanie dotyczy działalności Zarządu. Czy działalnością Zarządu jest tylko 
to co na tej kartce napisano? Zarząd więcej nic nie robi? Pytanie dotyczy działalności, Pani 
radnej, wprost działalności Zarządu od poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady 
Pan Starosta zobowiązał się odpowiedzieć na to pytanie w innym punkcie, dobrze? Panie 
Starosto może Pan powtórzyć, że odpowie Pan na to pytanie w innym punkcie, tak? 
 
Radny Wojewódka 
Dlaczego Pan Starosta nie odpowie w punkcie właściwym? 
 
Przewodniczący Rady 
Omawiamy teraz sprawozdanie, które przedstawił Pan Starosta. Czy są pytania stricte do 
tego sprawozdania? Do tej treści, do treści tego sprawozdania? 
 
Radna Rachwalska 
Pan Starosta powiedział, że odniósł się do, ma się odnosić do dnia, do działalności Zarządu 
do dnia 21 marca, ogłoszenie syndyka ukazało się 18 –tego, jeżeli ja to wiem, jestem 
naprawdę laik, jeżeli ja to wiem, to Państwo nie? Nie wiedzieliście, nie działaliście, nie 
rozmawialiście o tym? Ja pytam dokładnie o ten okres działania, o czas, tak? 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze, Pan Starosta zobowiązał się odpowiedzieć, czy ja mogę prosić, żeby Pani 
powtórzyła to pytanie w odpowiednim momencie, mogę o to prosić? 
 
Radna Rachwalska 
Ja bardzo przepraszam ja pytanie już zadałam i Starosta dokładnie… 
 
Przewodniczący Rady 
To ja to pytanie zadam za Panią w tym czasie, dobrze?      
 
Radna Rachwalska 
Dobrze.                 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję w tym punkcie.  
 
Ad. 6/ Sprawozdanie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie Śląskiej za 
rok 2018. (załącznik nr 5 do protokołu) 
 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję.  
 
Ad. 7/ „15 min. dla wyborców”.  
 
Pani Marta Wilczyńska 
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Szanowni Państwo grupa mieszkańców, która przyszła razem ze mną, rozdaje teraz 
Państwu materiały. Niestety nie dostaliśmy pozwolenia na zaprezentowanie prezentacji, 
którą przygotowaliśmy mimo, iż za chwilę inni zabierający głos dostaną to pozwolenie. 
Przykro nam z tego powodu, że zostaliśmy potraktowani nierówno, niektórzy mieszkańcy 
mogą niektórzy nie, ale ok. jesteśmy przygotowani, dajemy Państwu materiały, które 
chcielibyśmy pokazać, jest w nich petycja, jest w nich pismo przewodnie i petycja. Złożyliśmy 
te materiały we wtorek w tym tygodniu, przedwczoraj do Państwa do Rady Powiatu, do Pana 
Starosty, do Pana Burmistrza Środy Śląskiej i do radnych Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej. 
Wszyscy Państwo dostali te samą treść, inny adresat widniał na tym piśmie. Co to jest? To 
jest petycja pod którą podpisało się szanowni Państwo 1 872 mieszkańców Powiatu 
Średzkiego. Petycja w sprawie zaprzestania organizacji i finansowania Festiwalu Uwolnić 
Muzykę w Środzie Śląskiej. Za chwilę powiem czemu się konkretnie sprzeciwiamy, 
oczywiście oryginały podpisów są do wglądu, jeśli będą Państwo zainteresowani. Dlaczego 
postanowiliśmy zbierać te podpisy, ponieważ szanowni Państwo dwukrotnie miałam okazję 
spotykać się, jeszcze wtedy pracując w Urzędzie Miejskim, z organizatorem festiwalu, z 
organizatorami festiwalu i wtedy usłyszałam odpowiedzi na swoje argumenty, że mieszkańcy 
są przeciwko temu wydarzeniu usłyszałam, że przeciwni są festiwalowi, przeciwnych jest 
kilka osób, grupa moherowych beretów. Mają Państwo niezbity dowód, że to nie jest kilka 
osób i zapewniam, że to nie są moherowe berety, a przynajmniej nie tylko. Zrobiliśmy to 
także po to, ponieważ Rada Miejska już postanowiła zmienić zasady finansowania i to jest 
nasze dziękuję w ich stronę. Natomiast jest to dziękuję mam nadzieję też w Państwa stronę 
ponieważ z rozmów nieoficjalnych, które prowadzę, prowadzimy, wiemy i takie rozmowy 
usłyszeliśmy, że w tym roku Rada Powiatu nie przekaże pieniędzy na dofinansowanie 
Festiwalu Uwolnić Muzykę, co się wcześniej działo. Bo jesteśmy tutaj także dlatego, że w 
budżecie Powiatu były przeznaczone pieniądze na ten cel, na dofinansowanie tego typu 
wydarzenia. Dlaczego się temu sprzeciwiamy, dlaczego sprzeciwiamy się tej organizacji, 
organizacji tego wydarzenia w tej formie, w tej formie zaznaczam. Jeszcze tylko dodam, 
mogłam to powiedzieć na początku,  że ci z Państwa którzy oczekują czegoś innego niż było 
wczoraj na sesji będą zawiedzeni, jeżeli wczoraj oglądali to wystąpienie, bo będą argumenty 
te same, podobne, jeśli nie te same. Postulaty z petycji i uzasadnienie ich mają Państwo w 
materiałach. W ubiegłym roku zaproszony zespół na ten festiwal Batiuszka z Białegostoku, 
profanował liturgię prawosławną na scenie. Ja usłyszałam, że to był spektakl, ciekawe. Drugi 
argument mają to Państwo i widzą to Państwo, że przedstawione są ikony świętych, które 
zamiast twarzy, które tam były świętych mają głowy zwierząt albo krwawiące oczy. Na 
festiwalu od jakiegoś czasu, oczywiście nie od początku, pojawiają się treści satanistyczne, 
czy satanizujące. Dowód tego też mają Państwo, to jest oczywiście wybrany przez nas 
fragment, to nie jest komplet materiału. Sugerowaliśmy się tym co organizator przedstawia 
na swoim profilu oficjalnym w serwisie Facebook, nazwami dwóch headlinerów tegorocznego 
festiwalu planowanego na lipiec, to są te dwa zespoły, które tam Państwo mają, tam są 
fragmenty wybranych tekstów, wybrane okładki płyt. Oczywiście to jest wycinek, zdajemy 
sobie z tego sprawę. Myślę, że nie chcieliby Państwo czytać wszystkiego. Pozostaje mieć 
nadzieję, że ci którzy biorą udział w festiwalu nie zdają sobie z tego sprawy, bo jeżeli by 
sobie zdawali to mam nadzieję, że też mieliby inne zdanie. Sprzeciwiamy się także 
zakłócaniu ciszy nocnej, na to się skarży bardzo wielu mieszkańców i to wynika też z 
rozmów, które  prowadziliśmy. Finansowanie z budżetu miasta, z budżetu gminy i z budżetu 
powiatu o tym już powiedziałam. Organizatorzy twierdzą, że to jest promocja naszego 
regionu, promocja ziemi średzkiej. No według nas wątpliwa, my na taką promocję się nie 
godzimy, nie chcemy, żeby nasze miasto w taki sposób było promowane. Oraz sprzeciwiamy 
się i tu także szczególny głos do Państwa, jako opiekuna placówki organizowaniu 
wydarzenia na terenie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego czyli placówki 
spełniającej swoją funkcję opiekuńczo-wychowawczą. Jaki jest sens i znaczenie tych 
podpisów poza ilością, bo usłyszałam też podczas jednej z rozmów, że to jest pierwsza tego 
typu, na taką skalę, w takiej ilości petycja w tym miejscu, nie wiem czy tak jest. Nie jestem od 
zawsze mieszkanką tego miasta, czy tego Powiatu. Wartość tych podopisów jest taka, że są 
to prawdziwi ludzie, a nie anonimowi hejterzy. Wartość tego jest taka, że to są podpisy 



9 

zebrane w ciągu dwóch tygodni, już spływają do nas kolejne listy tych osób, które nie 
doczytały, że zbieramy je do 25 marca, więc ta liczba jest powiedzmy symboliczna, bo na 
pewno byłoby ich więcej. Są to mieszkańcy Powiatu, a nie ludzie z zewnątrz, bo na forum 
czytamy bardzo wiele komentarzy przychylnych festiwalowi tylko jak Państwo zerkną na to, 
to są to osoby przyjezdne, a nie nasi mieszkańcy. Są to ludzie z różnych miejscowości, w 
różnym wieku. Jest to głos ludzi, którzy są gospodarzami tego miejsca, tak uważam trzeba o 
tym mówić. Chcą być tutaj szanowani i czuć się bezpiecznie. Czy mogą się czuć 
bezpiecznie? Pozwolę sobie przytoczyć, zresztą mówiłam o tym też wczoraj, przepraszam z 
góry, że będzie to nieco niecenzuralne, ale jest to dosłowny cytat, to jest fragment jednego z 
komentarzy, które pojawiają się na oficjalnym profilu „średzianie petycjoniści, braci katolicka,  
dziwi to wasze przygłupie zasłanianie obrazą uczuć religijnych, jesteście PiS-owskie 
przydupasy, karierowicze i kościelni wasale, za 500 srebrników kurwicie się jako stare 
szmaty” przepraszam. My takich komentarzy czytamy bardzo wiele na profilu i oczywiście 
każdy ma prawo wyrażać swoją opinię, ale czy nie dziwi Państwa, mnie to dziwi, że nikt z 
organizatorów nie modeluje tych komentarzy. Organizator pisze post w którym pisze 
„wybaczamy wam”  i spokojnie, jak myślę obserwuje sobie cały szlam, że tak się wyrażę, 
który wylewa się pod tym postem. To jest trwoga o nasze bezpieczeństwo i nasze  
zaniepokojenie hejtem w sieci, który się wylewa. Chcemy czuć się bezpiecznie i zdajemy 
sobie sprawę z tego, że to nie wszyscy uczestnicy festiwalu tak się zachowują oczywiście, 
ale jednak jakaś grupa tak. Martwi nas też i niepokoi zachowanie organizatora. Dlaczego? 
Ponieważ pojawiają się w sieci nieprawdziwe informacje - jedną z nich jest to, że my czyli 
przeciwni festiwalowi kierujemy w stronę festiwalu, festiwalowiczów mowę nienawiści. Nie 
wiem czy którekolwiek ze słów petycji można w taki sposób albo z mojego wystąpienia w taki 
sposób odebrać, a niestety chyba w taki sposób, jak rozumiem mowę nienawiści, można 
odebrać chociażby fragment, który przeczytałam, więc mowa nienawiści oczywiście jest w 
moim odczuciu, ale w nasza stronę. Jakie kłamstwa się jeszcze pojawiają na przykład takie, 
że tydzień temu w niedzielę z ambony Św. Andrzeja ksiądz namawiał do podpisywania 
petycji. Nie proszę Państwa, pięć mszy było w niedziele w kościele Św. Andrzeja za każdym 
razem do ambony wychodzili świeccy, w tym ja osobiście i tak mówiłam o podpisywaniu 
petycji, a nie mówili tego księża. Podsumowując - nikogo nie atakujemy, nikogo nie 
obrażamy, nie chcemy, żeby nasze miasto było promowane w taki sposób, nasz region był 
promowany w taki sposób, bo to się tyczy całego regionu. Chciałabym wyraźnie podkreślić, 
że szanujemy różne gusta muzyczne, nie widzimy żadnego problemu w tym, że ktoś  słucha 
ciężkiego grania. I zapewniam Państwa, że gdybyśmy wrócili do formy festiwalu kiedy 
jeszcze Solidarność go jakby firmowała swoją nazwą, nie mielibyśmy nic przeciwko temu, 
może byłyby zgłoszenia dotyczące ciszy nocnej, to jest jakby obiektywne. Natomiast co do 
treści nikt by się nie przyczepiał. Sprzeciwiamy się temu, Andrzej przepraszam jeszcze jedna 
i rozumiemy to, wewnętrznie ja się nie zgadzam z tym, że ktoś wyznaje szatana jako Pana 
jego życia, bo Panem mojego życia jest Jezus Chrystus i tych osób, które się być może pod 
tym podpisały też, mam nadzieję. Ale szanuję to, że ktoś może wierzyć w coś innego, ale nie 
zgadzam się na to, żeby obrażał mnie i moje uczucia religijne i moją wiarę, żeby profanował 
symbole tej wiary. Organizatorzy piszą, że nam wybaczają. Bardzo dziękujemy, my się za 
was modlimy o to, żebyście się nawrócili. Nie możemy być obojętni wobec profanacji, 
obrażania naszych przekonań. Usłyszałyśmy jedną dzisiaj ciekawą opinię, proszę Państwa 
gdyby chodziło o festiwal muzyczny i o muzykę, to byśmy się dogadali i zmienilibyśmy może 
wykonawcę. To nie chodzi o festiwal, tu chodzi o jakąś ideologię, o prowokację, o 
performance może. Przykład - czy gdyby na zamkniętej imprezie, ogrodzonej na którą 
Państwo nie idą, bo nie mają biletu, ale stoją Państwo, przychodzą Państwo z psem, ktoś 
obrażał Państwa rodziców, miałby do tego prawo? Nie zdenerwowalibyście się Państwo? Ja 
bym się zdenerwowała, nawet jeśli nie uczestniczyłabym w tym festiwalu. Nasza obecność, 
dziękuję wszystkim, którzy podpisali petycję, którzy zbierali podpisy, dziękuję tym którzy są 
dzisiaj tutaj ze mną, bo nie jestem sama, dziękuję tym którzy nas wspierają. A nasza 
obecność, tak jak na Radzie Miejskiej, tak samo i tutaj jest dowodem tego, że my 
poszukujemy odpowiedzi kilka pytań pozwolę sobie zadać. Po pierwsze czy jest jakakolwiek 
umowa pomiędzy Powiatem a organizatorem na najem, dzierżawę, cokolwiek terenu który 
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należy do Państwa? Czy jest jakakolwiek umowa, bo takie głosy słychać w mieście, że jest 
umowa wieloletnia między poprzednim Panem Starostą a organizatorami, czy rzeczywiście 
tak jest czy są na to dokumenty? Czy jest dokument na to, że udzielał Powiat Średzki 
dofinansowania i czy naprawdę możemy spodziewać się tego, że tego dofinansowania w tym 
roku nie będzie. Proszę Państwa wiele samorządów, czytamy o tym, odwołuje tego typu 
wydarzenia, czy jest szansa na to, żeby festiwal w tej formie, w tym roku w Środzie Śląskiej i 
na terenie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, festiwal propagujący i 
satanizujący się nie odbył? Serdecznie dziękuję za uwagę. 
 
Mirosław Chołda  
Dzień dobry, nazywam się Mirosław Chołda jestem organizatorem Festiwalu Uwolnić 
Muzykę. Oglądałem wczoraj wystąpienie Pani na Radzie Gminy, bardzo mi się spodobało, 
dlatego chciałem przyjść dzisiaj, sprostować parę rzeczy. Ale zanim wszedłem tutaj, 
poszedłem do Biedronki, taki sklep w Środzie Śląskiej i na ogólnie dostępnych półkach w 
całej sieci tych sklepów są takie płyty, dlatego przyniosłem paragon, żeby nie było, że są z 
mojej kolekcji satanistycznej więc pozwolę sobie pokazać i żeby Wysoka Rada  zobaczyła te 
płyty, że są normalnie dostępne w sprzedaży w sklepach gdzie chodzą dzieci, gdzie chodzą 
matki, babcie, ciocie i wszystkie inne. Co było nieprawdziwe w tej wypowiedzi? Nie chcę 
odnosić się do spraw związanych z wiarą, każdy wierzy w co chce, więc i proszę mnie też 
nie pouczać w co ja mam wierzyć, bo to jest wolność wyznania w naszym kraju. Tak było, że 
każdy powinien mieć Jezusa. Ja też pewnie mam Jezusa w swoim tym, ale proszę mi nie 
przeszkadzać, będzie Pan miał swoje pięć minut. Pierwszą sprawą - Konstytucja art. 73 
Konstytucja Rzeczypospolitej, art. 73 każdemu zapewnia się wolność działalności 
artystycznej, wolność do korzystania z dóbr kultury i tak samo każdemu, każdy może zbierać 
podpisy, my nie zbieramy podpisów, nie robimy wojny religijnej w Środzie Śląskiej, bo to nie 
ma sensu, żebyśmy robili wojnę religijną. A tak naprawdę nam się zdaje, że Pani Marta … 
 
Głos za Sali 
Nie tylko. 
 
Mirosław Chołda  
Pani Marta rozpoczęła wojnę, ale wojnę polityczną, gdzie tłem jest tylko Festiwal Uwolnić 
Muzykę. Myślę, że ten spór, to Pana zdanie, moim zdaniem i organizatorów festiwalu, a było 
to wczoraj widać bardzo wyraźnie na sesji Rady Gminy, to jest konflikt pomiędzy Panią 
Wilczyńską a Panem Burmistrzem Rucińskim. 
 
Głos z Sali 
Pod tym protestem podpisało się ponad 1800 osób no więc… 
 
Mirosław Chołda  
1800 osób rzeczywiście się podpisało, to jest Państwa głos, ja to szanuję, proszę 
uszanować, ja nie przeszkadzałem jak Pani Marta Wilczyńska prezentowała swoją 
prezentację. 
 
Głos z Sali  
To nie były jej … to były cytaty. 
 
Mirosław Chołda  
To były cytaty, to były cytaty. Cytatem również było to, że na spotkaniu wyraziłem się, że są 
to moherowe berety, jeżeli ma Pani na to jakikolwiek dowód, zapraszam. 
 
Głos z sali 
Jako administrator może Pan usuwać komentarze. 
 
Przewodniczący Rady 
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Ale proszę pozwolić, proszę dać się wypowiedzieć. 
 
Mirosław Chołda  
Nie usuwam komentarzy. Wrócę najpierw do, bo  ja wiem cała narracja jest taka, że kiedyś 
związek Zawodowy Solidarność brał udział w organizacji tego festiwalu. Wiele instytucji, 
wiele podmiotów prywatnych brało udział w organizacji przez 7 lat Festiwalu Uwolnić 
Muzykę, jednym z nich była Solidarność. A pytanie Pani zadane - dlaczego Solidarność już 
nie bierze udziału w organizacji? Takie pytanie wczoraj padło, więc na nie odpowiadam, 
ponieważ to mieszkańcy powinni chyba wiedzieć, że Związek Zawodowy jest niezależny w 
swojej działalności statutowej od pracodawców, administracji państwowej, samorządów 
terytorialnych oraz od innych organizacji. I czy popiera, czy finansuje jakieś przedsięwzięcie, 
to jest jego własna sprawa, nikomu z zewnątrz do tego czy będą sponsorami czy nie będą 
sponsorami. Wiele instytucji, wiele podmiotów działających na terenie Środy Śląskiej  
również finansowały Festiwal Uwolnić Muzykę, na przykład Składbud. 
 
Głos z Sali 
Słucham? 
 
Mirosław Chołda  
Tak, no widzi Pani, to jest właśnie ta wiedza, ale pójdę dalej. Mówiło się tutaj dzisiaj o 
profanacji religii prawosławnej. Może Pani tak to odebrała, jeżeli była Pani na festiwalu. 
Osoby, które były na festiwalu, a festiwal był zamkniętym festiwalem ponieważ był 
festiwalem płatnym i osoby, które chciały być na tym festiwalu zakupiły bilety i weszły na ten 
festiwal. Wszystkie inne osoby, które nie chciały oglądać tego performancu były, nie 
przyszły, mają do tego prawo. Ja nikogo nie zmuszam na siłę, aby na Festiwal Uwolnić 
Muzykę przychodzić, zwłaszcza, że odkąd wprowadziliśmy bilety jakoś okazało się, że mamy 
większą widownię, a nie mniejszą. Ale to już jest inna sprawa. Już kończę. Mówiliśmy tutaj 
dzisiaj o wątpliwej promocji Środy Śląskiej. Faktycznie, odkąd Pani Wilczyńska rozpoczęła 
wojnę ideologiczną z Festiwalem Uwolnić Muzykę nastąpił bardzo duży wzrost aktywności 
internetowej co spowodowało, że zasięgi nasze powiększyły się wielokrotnie, do prawie 100 
tys. odsłonięć naszej strony w ciągu tygodnia. To myślę jest, musiałbym tu podziękować, 
takim pijarowcem nie jestem, więc dziękuję za taką promocję. Ale z drugiej strony, chciałem 
powiedzieć, przez 7 lat wystąpiło na naszej scenie 107 zespołów, 650 artystów, żaden z nich 
nie miał wyroku za obrazę uczuć religijnych, ale pod Pani przewodnictwem, pod kościołem, 
pod wieżą kościelną, na scenie wystąpiła artystka, która miała taki wyrok. Pani wtedy była 
odpowiedzialna za wizerunek urzędu, no jaki to jest wizerunek urzędu gminy, który zaprasza 
artystkę, która jako jedyna w Polsce ma wyrok za obrazę uczuć religijnych? Jakoś wtedy 
Pani to nie przeszkadzało, teraz kiedy Pani… 
 
Głos z Sali  
A Nergal ma czy nie ma? 
 
Mirosław Chołda  
Ale u mnie nie występuje Nergal. 
 
Głos z Sali               
Właśnie o to chodzi.  
 
Mirosław Chołda  
Mnie nie interesuje Nergal. 
 
Głos z Sali 
Mieliśmy rozmawiać o festiwalu. 
 
Mirosław Chołda  
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Rozmawiamy o festiwalu, który jest imprezą prywatną, nie finansowaną przez urzędy i 
wykorzystywanie forum urzędów czy to Starostwa czy to urzędu gminy do promocji swojej 
osoby jest raczej mało… 
 
Przewodniczący Rady 
Panie Mirosławie, muszę skończyć, muszę Panu przerwać. 
 
 Mirosław Chołda  
Jak zawsze. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie, nie jak zawsze. Dopuściłem do pewnej konfrontacji, ale nie chcę tutaj zaostrzenia tego 
problemu. Bardzo dziękuję prelegentom i bardzo bym prosił, żeby zostali do końca tych „15 
minut dla wyborców”, bo chciałbym i z Panią Martą Wilczyńską i z Panem zamienić dwa 
słowa, dobrze?  
 
Marta Wilczyńska 
Mogę tylko jedno zdanie, bo chciałabym, żeby to było, Panie Przewodniczący, ja tylko 
chciałam powiedzieć jedną rzecz, ja naprawdę nie mam potrzeby prowadzić konfliktów z 
nikim, z Panem Burmistrzem i robić to w taki sposób, myli się Pan. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję za tą deklarację. Szanowni Państwo, jesteśmy w punkcie „15 minut”, jak Państwo 
widzicie to już nie jest 15 minut, to będzie zdecydowanie dłużej. Obiecałem Pani 
Szachniewicz, że zezwolę na to jeszcze jedną prezentację. I Pani Marto nie było moim celem 
ograniczanie Pani prezentacji, ja po prostu nie wiedziałem, że ta prezentacja będzie dzisiaj 
wykonywana, nie wiedziałem. I jeszcze raz proszę Panią i Pana Mirosława, żeby zostali 
Państwo chwilę po tym punkcie. 
 
Iwona Szachniewicz – sołtys wsi Kryniczno 
Mamy pewien dyskomfort, że my możemy, a wyście nie mogli, chociaż jesteśmy z Wami i 
trzymamy kciuki, podpisy również żeśmy składali i nie odpuścimy. My z zupełnie innym 
tematem, natomiast to jest temat, który jest niezwykle ważny dla dwóch miejscowości Gminy 
Środa Śląska w Powiecie dla większej liczby miejscowości. Jak część z Państwa wie w 
miejscowości Kryniczno istnieje instalacja przetwarzania odpadów nieczystości, sąsiadują z 
tym miejscowości Kryniczno, Wojczyce, Pustynka, Bogdaszowice, Ramułtowice. Tak więc 
zasięg oddziaływania tej instalacji jest na wiele miejscowości z naszego Powiatu, stąd też 
tutaj nasza obecność. Nie ukrywam, że gdy z tym tematem pojawiłam się w Powiecie, 
usłyszałam od kilku osób tutaj pracujących, że problemy z którymi się borykamy możemy się 
do nich przyzwyczaić, na co się nie zgadzam w imieniu swoim jako sołtysa wsi Kryniczno, 
koleżanki sołtysa wsi Wojczyce pani Jolanty Łaty i Pana Adama przedstawiciela 
mieszkańców wsi Kryniczna. Nie przyzwyczaimy się, ponieważ do tego nie da się 
przyzwyczaić. Na kolejny argument dlaczego pojawiamy się tutaj na sesji Rady Powiatu z 
tym tematem. Dlatego, że mam ogromny żal, że my mieszkańcy musimy o to walczyć. 
Chcesz sobie mieszkać spokojnie, to sobie to wywalcz, a nie robią tego w naszym imieniu 
przedstawiciele, których żeśmy wybrali w wyborach samorządowych. Ja oczywiścię mogę i 
będę to robiła, natomiast uważam, że powinni to robić ci których żeśmy wybrali. Szanowni 
Państwo instalacja ta istnieje u nas od 8 lat. Są momenty, że funkcjonuje lepiej, są momenty, 
że funkcjonuje gorzej. W ostatnim momencie to co my doświadczamy i nasi mieszkańcy 
przechodzi wszelkie ludzkie pojęcie. Nie mamy fizycznej możliwości, żeby przynieść 
Państwu tutaj zapach, zapach mówię ładnie, to jest smród z którym my się borykamy. Ale 
zapraszam oczywiście, tak jak koleżanka mówi, zapraszamy. My nie wywiesimy prania, żeby 
ono nie śmierdziało. Wywieszanie prania polega na tym, że w momencie kiedy nie śmierdzi 
może mi wyschnie i nie będę musiała drugi raz prać. Moje dzieci są nauczone, że jak 
idziemy na tą drugą część wsi, to trzeba zatykać nos jak jedzie ciężarówka, bo na pewno 
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będzie śmierdziało i nie ma znaczenia co ta ciężarówka wiezie, czy akurat wraca z instalacji 
czy chociażby wiezie materiały budowlane. Szanowni Państwo ilość much z którymi my się 
borykamy, nie pomogą kwoty wydane na moskitiery, rolety, nie ma fizycznej możliwości 
żebyśmy się przed tym obronili. My do tej instalacji mamy kilometr, miejscowość Pustynka, 
która jest w naszym Powiecie ma jeszcze bliżej. Zaraz pokażemy, tu jest prezentacja 
przygotowana przez Pana Adama dlatego dziękuję, że możemy ją pokazać, bo moje słowa 
mogą Państwo przyjąć, mogą wysłuchać, i mogą zrozumieć natomiast to co za chwilę 
Państwo zobaczycie, to są zdjęcia z działalności tej instalacji. I w czym jest problem? Oni 
złożyli wniosek o modernizację, to jest tak gdybym ja tutaj do Państwa przyszła w brudnej 
podartej kiecce i bym powiedziała, że jestem księżniczką. Tak samo i ta instalacja tak 
funkcjonująca z takimi wysokiej rangi uchybieniami stara się o modernizację, czyli chcą nam  
mieszkańcom wmówić, że to co w tej chwili się u nich się dzieje, to jest chwilowe, 
przejściowe i za chwilę będzie lepiej, tylko pozwólmy się im rozbudować, tylko pozwólmy im 
zwiększyć swój transport przez miejscowość Kryniczno. Kolejna sprawa, ja wiem, że jak 
sobie człowiek wychodzi i sobie załatwi  to ma, tak więc oficjalnie składam wniosek ponieważ 
na konsultacjach, które ta firma przeprowadziła padła deklaracja ze strony Pana Prezesa 
Chowańskiego o sfinansowanie potrzeb dla wsi Kryniczno. Na chwilę obecną, to jest próg 
zwalniający, ja na spotkaniu u Pana Starosty mówiłam, Pan Wicestarosta obecny wie, że 8 
lat temu udało się z mojej inicjatywy spotkać trójstronnie powiat, gmina i prywatna firma i w 
miejscowości Kryniczno zrobić chodnik na drodze powiatowej, choć to nie ich sprawa, nie 
powinni tego robić i to nie jest żadna rekompensata dla nas, ale udało się. Także w tej chwili 
proponuję spotkanie podobnie z firmą, środki które nie ma powiat, choć jako sołtys od 11 lat 
o to piszę, można wykorzystać na zrobienie progu zwalniającego prawdziwego, porządnego, 
który zwiększy bezpieczeństwo nas mieszkańców, a przede wszystkim naszych dzieci. Bo 
akurat ten transport przechodzi po tej części wsi, gdzie nasze dzieci dochodzą do placu 
zabaw i do kościoła. Dziękuję bardzo. 
 
Jolanta Łata – sołtys wsi Wojczyce                   
Szanowni Państwo, Jolanta Łata sołtys z Wojczyc. Panowie radni, składamy na wasze ręce 
protest mieszkańców dotyczący modernizacji naszego obiektu, który się znajduje tam.  
 
Pan Adam Rybski – mieszkaniec Wsi Kryniczno 
Ja bym poprosił o puszczenie tego filmu, 10 minut, ja postaram się to skomentować, jeżeli 
jest szansa puścić dźwięk to bym poprosił, jeżeli nie to będziemy komentować sobie to co 
tutaj widać. Tak, tutaj mamy instalację, oczywiście firmę FB Serwis Wrocław, jest 
właścicielem tejże instalacji, spółką właścicielską jest spółka FB Serwis ZAZ z Warszawy, a 
grupa kapitałowa, to takim naczelnym właścicielem tej grupy kapitałowej jest oczywiście 
Budimex. Tutaj króciutki filmik o tym jak to miało być - w 2011 roku sortownia śmieci super, 
ekstra nowoczesna. Ja to skomentuję, bo tu oczywiście komentarz leci w tle, jest mowa, że 
to jest nowoczesna instalacja, jest mowa o tym, że wybudowana jest za 30 milionów, widać 
czyściutko, ładniutko, schludnie. I tak jak widać czyściutko ładnie, proszę się przyjrzeć, jak to 
wygląda na filmie z 2011, bardzo fajnie, że Wrocław potrzebuje takiej instalacji, ale ja bym 
żeby jeszcze eksploatator instalacji wtedy jeszcze Transformers Wrocław, później wykupione 
przez FB Serwis tak jak powiedziałem zadbał o to, żeby ten stan techniczny przetwarzania 
tych śmieci, czy tych odpadów był na odpowiednim poziomie, takim europejskim bym 
powiedział, bo na dzień dzisiejszy, to bardziej się kojarzy z krajami trzeciego świata. Zaraz 
zobaczymy, no tu jest jeszcze mowa o tym, że fajny pas zieleni mamy, po lewej stronie, bo to 
jest od strony Kryniczna. Tam pasu zieleni nie ma, chociaż decyzja z 2011 roku nakazała 
posadzić ten pas zieleni, bo to jest jedna z rzeczy, która nie została wykonana do tej pory. 
Ale spójrzmy jak ta instalacja oddziałuje na domy, no to jest lep, pełno much, nie wiem czy 
widać? Zaraz będą kolejne zdjęcia, o tu to jest moskitiera, czerwonymi kółeczkami 
zaznaczone, ten lep tam pełny był przy założonych moskitierach na wszystkie okna, o tu 
mamy kolejne, aż czarny, po jednym dniu. Proszę Państwa to jest po jednym dniu 
oddziaływania instalacji dzień w dzień, można sobie wymieniać te lepy, można ubijać 
godzinami, jak nadworny ubijacz much no nie, idziemy przychodzimy z pracy, żeby nam nie 
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dokuczały. Tak wygląda instalacja z 2013 roku, zdjęcie satelitarne, źródło oczywiście  
google, czy może być gorzej? No tak może być gorzej, bo jeszcze tamten eksploatator coś 
tam dbał o tą instalację, coś tam. Bo w 2018 było już, że tak powiem przegięcie kolokwialnie 
ze strony FB Serwis. To są zdjęcia, to jeszcze nie jest wszystko, bo to jest 2018, zobaczymy 
2019 ten bałagan jest wszędzie, walają się śmieci, jest smród, są wycieki zbiornika na 
odcieki, bo w fazie powstawania tego drugiego na placu jak pada deszcz, ten deszcz ścieka 
do oczyszczalni powinien ściekać, a ta oczyszczalnia tak działa jak widać że przecieka, a te 
śmieci się tam wszędzie walają, wszędzie wiatr roznosi śmieci, brak szczelności, 
hermetyzacji, to jest nagminne, po prostu nie dbają. Nawet te pryzmy kompostujące one 
powinny mieć 8 metrów szerokości, 3 metry wysokości to są po prostu hałdy śmieci. W 
zasadzie nie wiadomo czy one w ogóle są przekompostowane to będziemy widzieć na 
zdjęciach z 2019 roku. Tu mamy, na tym zdjęciu widać, że te hałdy, aż podchodzą pod 
ogrodzenie gdyby się to zapaliło, to nie ma szans ugasić, przecież to się straż pożarna 
zakopała tam nie ma żadnych ścieżek, wszystko jest po prostu takimi górami śmieci 
przekompostowane czy nie przekompostowane, zaraz sobie odpowiemy na to pytanie. 
Zdjęcia z 2019 roku to wyjaśnią - widać, że tutaj jest rozdrabniarka tak i z jakichś przyczyn 
ona jest na zewnątrz, sobie pracuje na zewnątrz, nie wiem dlaczego to powinno być 
wcześniej  przetworzone tak. I tu jeszcze parę zdjęć. Także ten bałagan jest wszędzie i na 
terenie zakładu, i poza terenem zakładu, śmierdzi, muchy są, jest smród, są wycieki. Ja bym 
powiedział, że to uwłacza godności mieszkańcom, dosłownie, to nie sortownia tylko 
składowisko odpadów jest. No tutaj też za tym ogrodzeniem dużo śmieci. A tutaj spis 
nieprawidłowości. Myśmy się spotkali z FB Serwis Wrocław z prezesem i w 2018 roku w 
czerwcu przekazaliśmy tą informacje też do niego dotarła i w zasadzie nic się nie zmieniło. 
Powiedzieli, że zadbają o to, tak. Później przyszła jesień troszeczkę z muchami się 
uspokoiło, tu jeszcze filmik jak to wygląda, z muchami  się uspokoiło, bo w zimie ciężko, żeby 
muchy latały. Ale przyszła wiosna, przyjechali do nas powiedzieli, że chcą się rozbudować. 
No fajnie, tylko to teraz wygląda jeszcze gorzej, zaraz to będziemy widzieć 2018 na razie tak 
wszędzie są śmieci. Tam w ogóle nikt nie sprząta, tam szczury latają, jak się idzie wokół to 
można tak między szczurami. O to jest 2019 i już wycieki, to już jest kałuża tam za niedługo 
będzie można pływać, to wycieka, taki ściek, oni tam mają oczyszczalnię taką, ale ta 
oczyszczalnia też śmierdzi, ona jest źle prowadzona, bo to widać. Góry śmieci, 
nieprawidłowe frakcje, tam gdzieś okno leży o tutaj zaznaczone okno, no widać, że nie 
wiadomo pewnie przyjeżdżają ciężarówki od razu to na przemiał idzie, nawet nie kompostują 
tego. Tu widać hydrant przygnieciony przez meble, hydrant przeciwpożarowy przygnieciony 
przez hałdę mebli, taką dużą hałdę mebli starych. No o bezpieczeństwie przeciwpożarowym 
nie ma mowy, o jakimkolwiek porządku w ogóle, tak, nie ma mowy o przetwarzaniu odpadów 
nie ma mowy, proszę zobaczyć to ogrodzenie oblepione śmieciami. Ten zakład no i te hałdy  
śmieci, które już teraz nie mają 3 metrów, 4 metrów, 3 metry powinny mieć, to pewnie z 6 ma 
można byłoby to zmierzyć, powinno być ten proces przynajmniej ten wstępny proces 
powinien być prowadzony w zamknięciu, widać otwarte hale. Jest niedziela, zakład nie 
pracuje, wszystkie bramy pootwierane, bo w środku są śmieci, tu nawet dziura widać, można 
powiedzieć kurcze to właściciel nie ma kasy chyba, nie w ogóle na jakiekolwiek wsparcie 
techniczne, utrzymanie techniczne, tak by się chciało powiedzieć. O tu opony gdzieś z tyłu 
tam leżą zeskładowane, ciekawe czy ma pozwolenie na tego typu materiały. I w związku z 
tym złożyliśmy zawiadomienie do prokuratury o możliwości popełnienia przestępstwa przez 
osoby zarządzające tą firmą, bo to są osoby prowadzące ten zakład i na to się nie 
zgadzamy. Po pierwsze tak - niezgodne z prawem składowanie odpadów, narażenie zdrowia 
i życia mieszkańców, stworzenie zagrożenia epidemiologicznego, niszczenie mienia 
prywatnego, bo te szczury i muchy to nie jest tak bez znaczenia, zmuszanie mieszkańców do 
eliminacji ze swobody i zakłócanie miru domowego. No oczywiście mamy wyrok Sądu z 
2016 roku w Białymstoku, który o tym mówi, że przecież zapach też ma znaczenie, jeśli 
chodzi o naruszenie miru domowego. No i co czy FB Serwis stać na remonty? No stać, bo w 
2017 roku osiągnął przychód 100 mln po opodatkowaniu 12  300 000, 10 milionów poszło do 
właściciela, bo ten osiągnął stratę 10 milionów, trzeba było wypłacić właścicielowi, a tu 
trzeba było obstawić coś na RDF na tą instalację, którą chcą rozbudować. Nie dotrzymują 
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żadnych zapisów, jeśli chodzi o tą decyzję z 2011 roku, pasu zieleni nie posadzono, 
technicznie no to też było widać, że ani nie jest to szczelne, ani hermetyczne, ani nie dbają o 
tą infrastrukturę, ani nie sprzątają permanentne zaniedbania cały czas w 2018  było, w 2019 
jest teraz a teraz chcą się rozbudować, no łał. Ja nie wiem, jakby tak złodziej na przykład 
samochodów przyszedł i powiedział  „a ja chcę sobie postawić salon samochodowy”, ja się 
tak czuję trochę jak ten człowiek któremu samochód ukradziono. Nie przestrzegali 
postanowień, no tak, bo jak mamy ponadnormatywne oddziaływanie tego zakładu na 
środowisko, no to powinien być właścicielem gruntów FB Serwis, no nie jest właścicielem, bo 
zakres oddziaływania 5 kilometrów, promień. W raporcie sugerowano oczywiście z 2011 
roku inne rozwiązanie, że ta trakcja biologiczna będzie przetwarzana gdzie indziej, nie 
skorzystano z tego, można było to tak załatwić, nie w Krynicznie usunięto wysypisko w 2010 
roku, a później postawiono sortownie. No i się powołują tutaj ludzie w tym raporcie, że 
przecież  to najlepsza możliwa technologia, no nieprawda. W 2011 roku było wiadomo, że 
przetwarzanie śmieci macie to nawet Państwo w planie gospodarki odpadami na poziomie 
Starostwa już tak, czy na poziomie powiatu jest mowa o tym, że to hermetyczne 
przetwarzanie powinno być w zamkniętych halach, zamknięty proces, a tu w zasadzie  
emisja odorów trwa 24 godziny na dobę, bardzo dziękuję, naprawdę super, świetnie. I no tak 
było powiedziane w tej decyzji, że no nie będzie naruszenia standardu jakości środowiska, 
no chyba jednak jest naruszenie. A przede wszystkim chodzi o to, że ten biznes, bo każdy 
biznes można prowadzić tak, żeby nie przeszkadzał innym, a tu jest lista wszystkich 
problemów, bo nie są jedyne. Są problemy z gryzoniami, no szczurami po prostu, muchami, 
smrodem, pojazdami, transportem, transport porusza się bardzo szybko, czterdziestotonowe 
ciężarówki jeżdżą przez małą wieś drogi szerokość 7 metrów i jedzie taki człowiek 70, 80 na 
godzinę, myśmy to sprawdzali, naprawdę takie są prędkości. Jak tylko widać, że człowiek 
stanie z kamerą od razu na hamulec widać, że czerwone światełka się świecą z tyłu. I to 
robimy, że protestujemy, bo jeżeli ktokolwiek będzie podejmował decyzje, które będą 
naruszać nasze prawa bądź będzie uczestniczył w tych inwestycjach to automatycznie my 
po prostu takich ludzi pozwiemy do sądu . Dlatego, że ja się nie zgadzam, mieszkańcy się 
nie zgadzają, wszyscy się nie zgadzamy na to, żeby naruszano nasze prawa. I zawiadomimy 
o możliwości popełnienia przestępstwa, do prokuratury myśmy napisali, na co się nie 
zgadzamy, bo po prostu ten zakład to nie jest przetwarzaniem odpadów tylko to jest w mojej 
ocenie w tej chwili już prawie, że biznes przestępczy, dosłownie, bo to tak wygląda. 
Szkodzimy mieszkańcom, szkodzimy mieszkańcom i narażamy ich życie i zdrowie w tej 
chwili. Bardzo Państwu dziękuję za uwagę. Adam Rybski Kryniczno.                                                    
 
Przewodniczący Rady 
Dziękujemy bardzo Panu, dziękujemy za prezentację. Chciałem Państwa poinformować, że 
transmisja była, a nawet jeżeli były przerwy to i tak całość jest nagrana, więc będzie można 
spokojnie tą prezentację i całe dzisiejsze obrady obejrzeć. Szanowni Państwo tutaj padły ze 
strony Pani Marty Wilczyńskiej pytania dotyczące, pytania. Ja bym chciał zapytać, może Pan 
Sekretarz odpowie. 
 
Sekretarz 
Odnosząc się do… 
 
Iwona Szachniewicz – sołtys wsi Kryniczno 
Ale szanowni radni, naprawdę nie macie pytania odnośnie tego co przedstawiliśmy, nie 
interesuje Was ten temat?  
 
Radna Partyka – Basa 
Ale nam nie udzielą głosu teraz, bo jest „15 minut dla mieszkańców”. 
 
Przewodniczący Rady 
Przepraszam bardzo, Pani doskonale wie, że o wszystkim dowiedziałem się dzisiaj, o 
wszystkim … 
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Iwona Szachniewicz – sołtys wsi Kryniczno 
Ale czy wy rozumiecie, że my … 
 
Przewodniczący Rady 
Nie, naprawdę współczujemy Państwu, naprawdę współczujemy Państwu. 
 
Iwona Szachniewicz – sołtys wsi Kryniczno 
Nie, nie.  
 
Przewodniczący Rady 
Nie może Pani w ten sposób  
  
Iwona Szachniewicz – sołtys wsi Kryniczno 
Ja zapraszam do nas. 
 
Pan Adam Rybski – mieszkaniec Wsi Kryniczno 
Ja może wyjaśnię jedną rzecz, nie jest prawdą to, że Państwo nie wiedzieli dlatego, że ja od 
2011  roku słałem i do Starostwa i do gminy, mogę potwierdzić to, e-mailami. 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem Pana. 
 
Pan Adam Rybski – mieszkaniec Wsi Kryniczno 
Sprawa jest naprawdę … byliście Państwo poinformowani w 2016 roku o tym pisała albo w 
2015 już nie pamiętam, problem jest permanentny. Według mnie to wygląda tak, macie 
Państwo odpowiednie narzędzia o to, żeby zadbać o mieszkańców, ale nie chcecie Państwo 
ich używać w żaden sposób, bo i Sanepid i Państwowa Inspekcja Pracy i WIOŚ. Wszyscy 
dostali Państwo zawiadomienia, ja mam potwierdzenia nawet z Ministerstwa Środowiska. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę Państwa umówmy się w ten sposób, ale może mi Pan pozwolić prowadzić obrady, 
bardzo proszę Pana, ale proszę mi pozwolić coś powiedzieć, proszę mi pozwolić prowadzić 
obrady. 
 
Pan Adam Rybski – mieszkaniec Wsi Kryniczno 
Ale nie może się Pan… 
 
Przewodniczący Rady 
Ale momencik, czy możemy się umówić, myśmy ten temat dostali dzisiaj prawda, może Pan 
mogą Państwo usiąść? 
 
Pan Adam Rybski – mieszkaniec Wsi Kryniczno 
Nie, teraz został zaprezentowany na forum. 
 
Przewodniczący Rady 
Widzi Pan ja starałem się Państwu pójść na rękę. Dzisiaj się dowiedziałem o wszystkim, 
mogłem nie udzielić w ogóle pozwolenia, mogłem? Mogłem, mam takie prawo. Udzieliłem 
Państwu tego pozwolenia, proszę nie nadwyrężać mojej uprzejmości, bardzo o to proszę. 
Więc powiem Państwu teraz w ten sposób, dostaliśmy dzisiaj od Państwa materiały, ja 
dostałem dzisiaj i dostaliśmy prezentację. Pozwólcie nam się Państwo nad tym pochylić i 
serdecznie Państwa zapraszam na następną sesję i bardzo możliwe, że będziemy wtedy 
mogli sobie podyskutować. Bo co ja teraz Państwu powiem? Że mi bardzo przykro, tego 
Państwo oczekujecie, więc pozwólcie nam się zapoznać z tematem, dobrze? Tak jak uczeń 
idzie do szkoły to najpierw musi przeczytać czytankę. 
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Pan Adam Rybski – mieszkaniec Wsi Kryniczno 
To ja mam tylko pytanie, kiedy  możemy się spodziewać odpowiedzi? 
 
Przewodniczący Rady 
Ja bym prosił Państwa, Pani Szachniewicz jest bardzo często w biurze, więc proszę do mnie 
przyjść i ze mną na ten temat porozmawiać, dobrze? 
 
Pan Adam Rybski – mieszkaniec Wsi Kryniczno 
… na kiedy możemy się pojawić? 
 
Przewodniczący Rady 
No to przed chwilą udzieliłem tej odpowiedzi, Pani Szachniewicz się ze mną spotka i 
ustalimy termin, zgoda?                    
 
Pan Adam Rybski – mieszkaniec Wsi Kryniczno 
Czyli tak szybko jak to jest możliwe? 
                        
Przewodniczący Rady 
Tak jest. Ja nie jestem osobą nie wiadomo skąd, jestem tu prawie codziennie, więc Pani 
przyjdzie i Pani ze mną ten temat ustali. A teraz pozwólcie mi Państwo dalej prowadzić 
obrady, bo jesteśmy naprawdę w ogromnym niedoczasie. 
 
Sekretarz 
Odnosząc się do pierwszej petycji ona będzie procedowana zgodnie z ustawą o petycjach, 
taka petycja wpłynęła zarówno do Starosty jak i do Rady Powiatu, a w związku z powyższym 
jest to instytucja petycji łączonej, prawdopodobnie zostanie przekazana do rozpatrzenia  
przez Radę w formule pracy Komisji Skarg i Petycji, także na pewno Państwo będziecie w 
kontakcie z tą komisją i ta komisja w zakresie tych prac przedstawi projekt uchwały Rady 
Powiatu do procedowania na Radzie Powiatu. 
 
Marta Wilczyńska 
Kto jest przewodniczącym komisji? 
 
Przewodniczący Rady 
Pan radny Marek Majerowski.  
 
Marta Wilczyńska 
Ale te pytania. 
 
Przewodniczący Rady 
Te pytania, które Pani zadała, dobrze to zrozumiałam Panie Sekretarzu? 
 
Marta Wilczyńska 
Ale w petycji nie ma pytań, petycja… 
 
Przewodniczący Rady 
To proszę je zostawić w Biurze Rady. Proszę je przedstawić w formie pisemnej w Biurze 
Rady, dobrze? No nie liczcie Państwo na to, że dzisiaj będą odpowiedzi na wszystkie pytania 
i odpowiedzi na wszystkie wątpliwości, no nie liczcie Państwo na to. 
 
Marta Wilczyńska 
Proszę Państwa, ale ja nie liczę na pytania Państwa jako radnych, bo Państwa części z 
radnych nie było w tym czasie. Ja zadałam jedno proste pytanie do Pana Wicestarosty, czy 
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są dokumenty potwierdzające Państwa współpracę w zakresie finansowym i w zakresie 
najmu terenu, czy są takie umowy? 
 
Wicestarosta 
Zdążyłem zanotować chyba z pięć pytań, czy jest jakakolwiek umowa na ten teren, tak? 
Zadałem sobie też trud i wczoraj obejrzałem akurat występ Pani i kolejne jak gdyby, więc 
Pani Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, Pani Lidia Walerych odniosła 
się do działki, umowy sprzed 20 lat i tak dalej. Czy była umowa  wieloletnia między mną a 
organizatorami, czy Powiatem - zawsze się odbywało to na zasadzie złożenia wniosku o 
ewentualne dofinansowanie i w jakiej wysokości w danym roku. Od razu uprzedzam w tym 
roku organizatorzy nie złożyli takiego wniosku i nigdzie w żadnej pozycji w budżecie tego 
rocznym nie znajdzie Pani, czy Państwo nie znajdziecie kwoty jakiejkolwiek na 
dofinansowanie w 2019 roku Festiwalu Uwolnić Muzykę. Czy było? Tak. Czy była 
współpraca? Nie wypieram się tego, była współpraca do tej pory z organizatorami, jeszcze 
wcześniej, tak jak tu była mowa na temat NSZZ Solidarność, szanuję i związek zawodowy i 
osoby, które są organizatorami, w dalszym ciągu należą też do tego związku zawodowego 
między innymi. Czy jest, aby festiwal się nie odbył? No tutaj muszą się wypowiedzieć 
prawnicy ja tak na szybko tego nie odpowiem no tyle. Nie wchodzę w tematy czy coś jest 
takie, czy takie, bo się po prostu na tej muzyce nie znam i tyle. 
 
Marta Wilczyńska 
Czyli rozumiem, na ten moment, bo Starostwo Powiatowe jest związane jakimkolwiek 
dokumentem z organizatorami? 
 
Wicestarosta 
Z organizatorami na temat na przykład finansowania czy organizacji nie. 
 
Joanna Haligowska – radca prawny 
Organizacji tak. 
 
Wicestarosta 
Organizacji, to mówimy o kwestiach dotyczących szkoły naszej jednostki, Specjalnego 
Ośrodka Szkolno–Wychowawczego. Pani zadała pytanie dotyczące czy Starostwo 
Powiatowe ma jakąkolwiek umowę w 2019 roku z organizatorami Festiwalu Uwolnić Muzykę. 
 
Marta Wilczyńska 
W takim razie kto ma umowę, Ośrodek?  
 
Wicestarosta 
No wczorajszej usłyszała pani odpowiedź na to pytanie.   
 
Radna Partyka – Basa 
Ale ja nie słyszałam proszę powiedzieć, bo ja nie oglądałam. 
 
Wicestarosta 
A ja sobie zadałem trud, żeby obejrzeć. 
 
Radna Partyka- Basa 
A ja nie … 
 
Wicestarosta 
Aj Pani Judyto. 
 
Radna Partyka-Basa 
Panie Starosto. To było wczoraj. 
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Wicestarosta 
To było wczoraj. No dobrze. Pani Dyrektor Lidia Walerych wczoraj stwierdziła, że chodziło, 
zadane były pytania dotyczące własności terenu i Pani Dyrektor jest w dyspozycji terenu, 
który jest własnością gminy, koniec kropka. I taka umowa jest sprzed 20 bodajże lat. 
 
Marta Wilczyńska 
Ok. Ale nie jest to umowa pomiędzy Ośrodkiem a organizatorem festiwalu? Czy jest? Czy 
jest taki dokument. 
 
Joanna Haligowska – radca prawny 
Jest taki dokument. 
 
Lidia Walerych – Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 
Proszę Państwa, powiem tak jak wczoraj, dzisiaj spokojniej, na moim terenie, którym 
zawiaduję ja Lidia Walerych Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, 
odbywają się różne imprezy. Impreza o której dzisiaj mówimy odbywa się już siódmy albo 
ósmy rok, a 5 lat w ogóle, 5 lat. Jest to w okresie wakacji, ostatni weekend lipca. Wcześniej 
odbywa się też inny festiwal, który jest za płotem, że tak powiem trywialnie. I powiem tak nie 
ma formalnej umowy, czy takiej nie wiem pisemnej chyba o taką chodzi, nie ma czegoś 
takiego między mną a organizatorem. Ale też nie ma umów na przykład z harcerzami, którzy 
organizują u nas duże imprezy, nie ma umów z zakładami pracy które też organizują u nas 
imprezy na terenie boiska i przyległego terenu do budynku szkoły. Bo tak jak tu już Pan 
Wicestarosta powiedział boisko jest działką gminną, a ja mam to co jest z boku i budynki. 
Także z żadnymi organizatorami imprez, które się odbywają na terenie Specjalnego na 
terenach zielonych Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego  nie zawieram umowy, 
jest to na zasadzie takich, że tak powiem użyczeń, w ten sposób, bo nigdy nie było takiej 
potrzeby. Ze względu nawet na to, że jeżeli ja muszę powiedzieć, oddać uczciwie z 
organizatorem nigdy nie miałam problemów, jeżeli chodzi o czystość, porządek wręcz nawet 
były to, ponad to, zakupił nam pościel, nam różne rzeczy, jeżeli powstał nawet plac zabaw 
był tak zabezpieczony, że nie miało prawo nic tam się zepsuć, tak to wyglądało. Mogę mieć 
tylko uwagi do odbywającego się, na przykład w zeszłym roku festiwalu, to co na początku 
lata się odbywa wtedy mamy kłopoty z czystością na naszym terenie, bo są  wrzucane, ale 
że tak powiem nie jest to już wina organizatorów tylko ludzi którzy tam przychodzą. I tyle 
mogę powiedzieć.  
 
Przewodniczący Rady 
Jeszcze Pani mecenas prosiła o głos i to będzie koniec dyskusji w tym temacie. 
            
Joanna Haligowska – radca prawny 
Zdecydowanie, bo widzę, że tutaj kwestia umowy budzi wielkie kontrowersje albo jest 
przedmiotem szczególnych dociekań Pani Marty Wilczyńskiej. 
 
Głos z sali 
Nas wszystkich zainteresowanych w tym temacie, Marta jest przedstawicielką jako jedyna 
stanęła w naszej obronie nas tutaj mieszkańców i nie czepiajcie się Państwo wszyscy Pani 
Marty. 
 
Joanna Haligowska – radca prawny 
Ponieważ Pani Wilczyńska zadała pytanie, wyraźnie słyszałam, że Pani Wilczyńska zadała 
pytanie czy jest umowa. W związku z tym pozwolą Państwo, że odpowiem autorowi tego 
pytania i nie będę się wdawała tutaj z Państwem w kłótnie, bo nie taka jest moja rola. Więc 
chciałabym tylko doprecyzować kwestie umowy, która tutaj budzi kontrowersje, na 
marginesie z Martą się znamy, lubimy, więc chciałabym doprecyzować. Umowa jako taka, to 
znaczy skutki prawne cywilne związane z wyrażeniem zgody są, są potwierdzone na piśmie, 
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można mówić, że jest to zawarta umowa. Ponieważ były uzgodnienia długoterminowe, które 
miały takie co do zasady można powiedzieć … czyli warunki główne, które wskazywały, że 
każdorocznie będzie potwierdzana zgodą, będzie potwierdzane zgodą takie pozwolenie na 
organizowanie tego typu imprez. I mamy takie potwierdzenie. W związku z powyższym, jeśli 
idzie o to czy jest sprawa załatwiona w sposób prawny i formalny? To jest. I tylko tyle. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Państwu, zamykam dyskusję w tym punkcie. Jeszcze raz proszę pamiętać, 
spotkam się z osobami, które w dzisiejszej dyskusji brały udział i szczegóły ustalimy po 
prostu w innym terminie. 
             

Ad.8/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 
Obecnych 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady 
Wszystkie uchwały uzyskały pozytywne opinie komisji stałych i pozwolicie Państwo, że nie 
będę odczytywał treści uchwał.  
  

- zmiany uchwały budżetowej na 2019 r., 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 1; W - 1  

podjęła uchwałę Nr VI/47/2019 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 r., 

 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA;  
Honorata Dulska – Przeciw; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski – ZA;  
Halina Mikła – ZA;; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska – Wstrzymała się;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;  
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Maria Zachary - ZA 
 

- udzielenia pomocy finansowej Gminie Środa Śląska na dofinansowanie bieżącej 
działalności Biblioteki Publicznej w Środzie Śląskiej,  

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 14; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr VI/48/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Środa 
Śląska na dofinansowanie bieżącej działalności Biblioteki Publicznej w Środzie 
Śląskiej, 
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Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA;  
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski – ZA;  
Halina Mikła – ZA;; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;  
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Maria Zachary - ZA 
 
 

- określenia  zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
 

Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 14; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr VI/49/2019 w sprawie określenia  zadań, na które przeznaczone 
zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA;  
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski – ZA;  
Halina Mikła – ZA;; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;  
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Maria Zachary - ZA 
 
Do sali wrócił radny Mariusz Wojewódka  
obecnych 15 radnych 
 

- zmiany Uchwały Nr V/36/2019 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 28 lutego 2019 
roku w sprawie zmiany nazwy Powiatowego Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 im. 
Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr VI/50/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/36/2019 Rady Powiatu 
w Środzie Śląskiej z dnia 28 lutego 2019 roku w sprawie zmiany nazwy Powiatowego 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 
 



22 

Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA;  
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski – ZA;  
Halina Mikła – ZA;; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;  
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – ZA; 
Maria Zachary - ZA 

 
Do sali wróciła radna Judyta Partyka-Basa 
Obecnych 16 radnych 
 

- zmiany Uchwały Nr V/37/2019 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 28 lutego 2019 
roku w sprawie zmiany nazwy Powiatowego Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 im. 
Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr VI/51/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/37/2019 Rady Powiatu 
w Środzie Śląskiej z dnia 28 lutego 2019 roku w sprawie zmiany nazwy Powiatowego 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA;  
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;  
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – ZA; 
Maria Zachary - ZA 
 

- zmiany Uchwały Nr V/44/2019 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej w sprawie projektu 
ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających 
siedzibę na obszarze Powiatu Średzkiego od dnia 1 września 2019 roku, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr VI/52/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/44/2019 Rady Powiatu 
w Środzie Śląskiej w sprawie projektu ustalenia planu sieci publicznych szkół 
ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu 
Średzkiego od dnia 1 września 2019 roku, 
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Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA;  
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;  
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – ZA; 
Maria Zachary - ZA 
 

- oddelegowania do prac Komisji Bezpieczeństwa i Porządku radnego Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej, 

 
Przewodniczący Rady  
Na wczorajszych komisjach osoba, która została wyznaczona i uzyskała akceptację radnych  
jest Pan Wiceprzewodniczący Rady Pan Uszyński. Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr VI/53/2019 w sprawie oddelegowania do prac Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku radnego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA;  
Honorata Dulska – Przeciw; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Marek Majerowski – Wstrzymał się;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – Wstrzymała się; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska –Przeciw;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;  
Daniel Uszyński – Wstrzymał się; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – Przeciw; Maria Zachary – Wstrzymała się  
 

- zmiany uchwały Nr II/9/2018 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 20 grudnia 2018 
roku w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej 
 

Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 1  
podjęła uchwałę Nr VI/54/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr II/9/2018 Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej z dnia 20 grudnia 2018 roku w sprawie ustalenia zasad i wysokości 
diet dla radnych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 
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Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA;  
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA; Małgorzata Rachwalska – ZA;  
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;  
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA; Mariusz Wojewódka – Wstrzymał się; 
Maria Zachary - ZA 
 
Do sali wrócił radny Józef Chabraszewski 
Obecnych 17 radnych. 
 
Ad. 9/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady 
Radni otrzymali odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Panie Starosto 
pozwolę sobie skorzystać z moich uprawnień, padło pytanie Pani radnej Rachwalskiej 
dotyczące informacji na temat tego, że  18 marca odbyło się spotkanie na temat szpitala, czy 
może Pan coś na ten temat  powiedzieć?  
 
Starosta 
Cały czas śledzimy jakby rozwój wypadków dotyczących szpitala i z Panem Wicestarostą 
jesteśmy w kontakcie z syndykiem masy upadłościowej. Naszym zamiarem jest przejęcie 
budynku szpitala, ale za jak najmniejszą kwotę i kwota obecna która wynosi 7 771 000 plus 
VAT do tego, jest w tej chwili nie do przyjęcia. Ale tak jak powiedziałem będziemy cały czas 
monitorować sprawę przetargu i jesteśmy zdeterminowani, żeby budynek odkupić. 
Natomiast, jeżeli będziemy to robić, to za jak najmniejszą kwotę po prostu, no ta kwota 
obecna jest w tej chwili nie do przyjęcia, także czekamy na rozwój wypadków, jesteśmy w 
kontakcie i na pewno będziemy startować w przetargu, tylko jak nadarzy się odpowiedni 
moment. Oczywiście zaraz Państwo zarzucą, że jest to ryzykowne, ale sami wiecie, że za 
kwotę z pierwszego przetargu nawet nie bylibyśmy w stanie odkupić tego budynku, bo po 
prostu nas na to nie stać. Także pilnujcie nas szanowni radni, szanowni Państwo. Mam 
nadzieję, że no tak tutaj Zarząd zadziała, że będzie to jak najmniejsza kwota zakupu i taka 
jest nasza wizja. 
 
Radna Rachwalska 
Chciałam dopytać Panie Starosto dlaczego w Pana sprawozdaniu nie znalazła się tak ważna 
informacja, że wiecie już że syndyk wystawił i że taka była decyzja czy Zarząd się tym 
zajmował podczas któregoś z posiedzeń czy w protokole posiedzenia Zarządu 
któregokolwiek będzie taka informacja, że Państwo owszem śledzicie, pokazała się oferta, 
rozmawiamy w protokole, który będzie ujawniony, będzie można to sprawdzić. Pan mówi o 
tym, że Państwo cały czas monitorujecie, cenimy, ale ma być ślad po tym jakiś 
monitorowania. Sprawozdaje Pan z dnia, do dnia 21 marca z efektywności Zarządu, 18 
pokazuje się informacja i w tym sprawozdaniu nie ma żadnej informacji o tym, że Zarząd się 
w ogóle nad czymś takim pochylił, że zajmował się i powiedział, że to jest za drogo, 
czekamy. Strategia negocjacyjna oczywiście wiadomo jaka jest, ja się o to nie pytam, nie 
było żadnej informacji. Ja tutaj widzę, w gazecie informacja o debacie, Pan Brzeziński 
podobno informował nie wiem, bo nie dostąpiłam zaszczytu bycia na tej debacie, że 
aktualnie możliwe są dwa warianty zachowania - odkupienie budynku szpitala oraz budowa 
nowego na działce w Komornikach, no więc budujemy tak, skoro nie kupujemy? Nie czekam 
na odpowiedź. Dziękuję. 
 
Radna Szremska 
Ja chciałam zadać pytanie odnoście programu rządowego dotyczącego remontu dróg 
powiatowych i gminnych, który wchodzi od 15 kwietnia tego roku, chciałam zapytać czy 
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składane będą jakieś wnioski z naszej strony do tego programu rządowego, jeżeli tak, to 
jakie? 
 
Radny Pierzchalski 
Z gminy? Przepraszam. 
 
Radna Szremska 
Ze Starostwa. 
 
Radny Pierzchalski 
Tak, będą składane te, które mamy już gotowe z pozwoleniami na budowę. To będzie 
odcinek w Udaninie czyli tak naprawdę dokończenie Piekary do skrzyżowania z 
miejscowością Konary; będzie to odcinek, będzie to wniosek gminy Kostomłoty, 
przepraszam bardzo projekt składany jako wniosek o dofinansowanie, dokumentacja 
techniczna i to będzie odcinek Karczyce, to jest projekt sprzed trzech lat, który po prostu  
trzymamy i czekamy na taką okazję, żeby go złożyć; i będzie trzeci z Gminy Miękinia  dalsza 
kontynuacja drogi od Prężyc w stronę Lenartowic. 
 
Radna Partyka – Basa 
Po części zostałam wywołana do tablicy przez mieszkańców Kryniczna, bo jestem 
mieszkanką, radną najbliżej mieszkającą miejscowości Kryniczno, tak pamiętam o 
mieszkańcach Kryniczna, tak samo martwię się o mieszkańców. I tu mam pytanie do Pana 
Grzegorza Pierzchalskiego, bo jakiś czas temu rozmawialiśmy, przekazałam Panu 
informację od radnego Leszka Maciejewskiego na temat taki, że firma FB Serwis jest 
zainteresowana sfinansowaniem progu zwalniającego w miejscowości Kryniczno. I czy Pan 
już kontaktował się z firmą FB Serwis? 
 
Radny Pierzchalski 
Pani radna z firmą nie. Byłem na spotkaniu zaraz kilka dni po z Panem Leszkiem 
Maciejewskim, Pan Leszek Maciejewski o progu co prawda tak wspominał ogródkowo, 
bardziej go interesowały barierki wzdłuż chodnika, aby się zwrócić do firmy o sfinansowanie. 
Ale o progu również wspomniał i umówiliśmy się, że przyjadę z kierownikiem Służby 
Drogowej, ustalimy mniej więcej zakres i treść pisma i o tym Pani też będzie, o tym spotkaniu 
powiadomiona i również Pani sołtys, ustalimy po prostu zakres o co prosimy i o co się 
zwracamy i zwrócimy się do firmy o sfinansowanie, czy w jakiejś formie zrobienia tego.  
 
Iwona Szachniewicz – sołtys wsi Kryniczno 
Przepraszam bardzo, te barierki to wzdłuż całego chodnika?  
 
Radny Pierzchalski  
Nie, od zakrętu od kościoła aż do sklepu tutaj Pana Maciejewskiego, ten cały łuk.  
 
Radna Rachwalska 
Ja mam pytanie takie dotyczące festiwalu, po pierwsze skoro Pan Wicestarosta wczoraj tak 
uważnie słuchał nagrania, to proszę mi powiedzieć jakie było stanowisko prawnika odnośnie 
tego kto wynajmuje teren i jaka jest zasada, żeby to się nie odbyło na przykład bądź odbyło 
w innym miejscu, chodzi o ten teren. Tam prawnik mówił od kogo to zależy i tutaj wyciąganie 
Pani Dyrektor, która jest administratorem tego terenu i wykonuje polecenia swojego 
zwierzchnika to jest jakby, no ja Pani współczuję bardzo, że Pani musi to robić. Po prostu 
chciałam zapytać czy, dosłuchał Pan do końca i proszę powiedzieć, czy Pan, czy Starosta, 
czy bądź cały Zarząd nie wyrazicie w tym roku zgody na wynajem tego terenu? Mówmy 
sobie, tak, tak, nie, nie. Czy Państwo jesteście zwolennikami tego typu, to nas nie interesuje, 
chodzi o decyzję, czy będzie w tym roku zgoda na wynajem terenu czy nie będzie? 
 
Joanna Haligowska – radca prawny 
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Zgoda już jest. 
 
Radna Rachwalska 
Zgoda już jest, tak? Na jak długo ta zgoda, ta umowa o której tu napomknięto, że jest na 
wynajem tego terenu kilkuletnia, jakaś długoterminowa, na ile to jest lat? Ja chcę usłyszeć, i 
czy można odmówić, jakie konsekwencje będą zerwania tej umowy? 
 
Lidia Walerych – Dyrektor Specjalnego Ośrodka szkolno-Wychowawczego 
Chciałabym coś powiedzieć, skoro już jest i to jest zawsze, proszę Państwa do końca mnie 
nie słuchaliście. Ktokolwiek przyjdzie do mnie i nie ma u mnie zajętego terenu może uzyskać 
taką zgodę i tak też uzyskał zgodę organizator tego festiwalu corocznie, corocznie. Musi 
spełnić pewne warunki dotyczące bezpieczeństwa, higieny i tak dalej, i tak dalej. Ja się z nim 
umawiam i tak samo jak harcerze podkreślam organizują u mnie, proszę się nie marszczyć 
tak, ja nie mówię o Pani zdaniu, tylko mówię o imprezach, które się odbywają. Dlatego 
mówię skoro już jest, tylko tyle mogę powiedzieć zgodę wyrażam ja jako administrator, 
dziękuję bardzo, tego terenu. I tyle mogę powiedzieć na ten temat, nie wchodzę w inne 
rzeczy. 
        
Joanna Haligowska – radca prawny 
Ja tylko tutaj chciałam odpowiedzieć na pytanie Pani radnej Rachwalskiej dotyczącej 
wypowiedzi mojego znakomitego kolegi Marka Skalskiego, który wypowiadał się na sesji i on 
właśnie wypowiadał się dokładnie w tym duchu w jakim teraz powiedziała Pani dyrektor. 
Mówił o tym, że dysponentem terenu jest jego posiadacz albo osoba, która ma go we 
władaniu. Powiat Średzki ustanowił trwały zarząd dla Ośrodka, dla Specjalnego Ośrodka, a 
ten grunt jest we władaniu tegoż Specjalnego Ośrodka i zgodnie z tym co mówił mój kolega 
Marek jest to teren ogrodzony, którego dysponentem jest Pani Dyrektor. Także Pani radna, 
dokładnie odwrotnie mówił prawnik na sesji Rady Miejskiej. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę Państwa ja przypominam, że jesteśmy już bardzo mocno w niedoczasie. 
 
Radna Rachwalska 
Jedno zdanie. Czy dokonywana jest analiza nie tylko formalna, taka jak tutaj Pani mówiła o 
tym, że przy wyrażeniu zgody na takie imprezy, czy porównuje się też jakościowo co tam się 
będzie działo. Pani w tej chwili jednym zdaniem podsumowała, że nie widzi Pani różnicy 
między harcerzami, którzy tam będą biwakować, a tym rodzajem rozrywki, który tam będzie 
prezentowany. Ja dalej nie usłyszałam odpowiedzi na pytanie, czy można tą umowę zerwać, 
jakie są jej konsekwencje? 
 
Przewodniczący Rady 
Pytanie zostało zadane. Natomiast proszę Państwa pozwolę sobie taką krótką tylko 
informację. Zauważcie Państwo jak gorący jest to temat i ten temat pojawił się tak naprawdę 
bardzo mocno teraz, na dniach. Rozwiązujmy ten problem wspólnie, rozwiązujmy tylko nie 
róbmy czegoś takiego, że na dzisiejszej sesji, powtarzam padną wszystkie pytania i 
wszystkie odpowiedzi. Mamy czas, bo mamy czas, ja obiecuję Państwu, że będę się tym 
tematem zajmował i będę Państwa informował. Natomiast, no nie krzyżujmy też Pani 
dyrektor, sama Pani jej przed chwilą współczuła. Dziękuję bardzo, ale temat istnieje, 
funkcjonuje i będzie funkcjonował. Natomiast chciałbym, żebyśmy ten temat na razie 
zostawili i zajęli się innymi tematami, które są istotne. 
 
Radna Rachwalska 
Czy ktoś może powiedzieć jakie konsekwencje za zerwanie umowy, nie dostałam … 
 
Joanna Haligowska – radca prawny 
Na pewno nie będzie to na sesji, przy pomocy środków… 
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Przewodniczący Rady 
Pani mecenas ja prosiłem o to żebyśmy to, na razie zawiesili dyskusję.                          
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący po pierwsze w kwestii formalnej proszę nie poganiać radnych i nie 
ograniczać czasu, to że jest szkolenie zaplanowane, być może źle zostało zaplanowane, nie 
ma żadnych ograniczeń co do czasu sesji i proszę w taki sposób się nie zachowywać. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję za tą uwagę. 
 
Radny Wojewódka 
Natomiast pytanie, bo dostałem odpowiedź na mają wcześniejszą interpelację od Pana 
Starosty i nie wiem jak się do tego odnieść, bo mam pewne wątpliwości czy Pan Starosta 
mnie słyszy i czy Pan Starosta mnie rozumie, bo ja pytam, pytałem o koszty utworzenia 
stanowiska etatowego członka Zarządu, którego wcześniej nigdy w historii Powiatu nie było, 
pytałem o całkowity koszt, a Pan Starosta w dalszym ciągu odnosi się do pensji netto, którą 
podał na sesji w styczniu. To znaczy, że nie są odprowadzane składki na ZUS, że nie są 
odprowadzane podatki, nie wiem, Pan członek nie korzysta z komputera, z telefonu, z innych 
rzeczy. Proszę jeszcze raz o to, żeby ten koszt całkowity brutto został podany. I mam 
nadzieję, że tym razem Pan Starosta zrozumiał moje pytanie i tutaj proszę o ustosunkowanie 
się na piśmie. Natomiast dostałem jeszcze inne odpowiedzi dotyczące wypłat ekwiwalentu 
za niewykorzystany urlop w poprzedniej kadencji tutaj zostały członkom Zarządu  wypłacone 
byłemu Staroście ponad 33 tys. zł. brutto, byłemu Wicestaroście ponad 25 tys. za 69 i 63 dni 
niewykorzystanych urlopu. I mam pytanie do Pana Starosty dlaczego nie wysłał Pan 
przynajmniej swojego poprzednika skoro jest pewna ciągłość tutaj i w dalszym ciągu pełni 
funkcję dlaczego nie wysłał Pan go na urlop, a wypłacił ekwiwalent. Bo stanowisko 
Wicestarosty jest równorzędne ze stanowiskiem Starosty i czy Pan o takiej sytuacji 
informował Inspekcję Pracy? Jeśli tak, to proszę o tym powiedzieć, jeśli nie, to co Pan ma 
zamiar z tym zrobić? Odnosząc się natomiast tutaj do wypowiedzi Pani Dyrektor Szkolnego 
Ośrodka chciałem zapytać w takim razie w jaki sposób, bo Pani powiedziała, że każdy może 
tam przyjść i dostanie miejsce, w jaki sposób Pani weryfikuje, kto tam przychodzi i w jakim 
celu? Proszę to nam powiedzieć w jaki sposób odbywa się weryfikacja? Kto się do Pani 
zgłasza, bo powiedziała Pani, że bez umów każdy może sobie przyjść, jeśli teren nie jest 
zamknięty to dostanie. I chciałbym usłyszeć odpowiedź w jaki sposób z Pani strony jest 
przeprowadzana weryfikacja, kto to jest i co tam się będzie odbywało? 
 
Pani Walerych 
Teraz mam odpowiedzieć czy na piśmie? 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, ja proszę w ten sposób widzi Pan, ja przed chwilą, czy Pani może się 
wstrzymać z odpowiedzią. Bo widzi Pan to jest jak zarzucanie mi, że proszę o tempo, Pan 
wiedział doskonale, że będzie szkolenie o godz. 15.00, 14.30 a teraz, i zgodził się Pan na to 
szkolenie, a teraz Pan mi zarzuca, że ja  ograniczam. Ale  ja mogę wypowiedzieć, ja Panu 
nie przerywałem. Teraz pan mi zarzuca, że ja proszę o to tempo, bo my za to już płacimy, 
my już płacimy za to szkolenie, ono już trwa. A potem Pan mi zarzuci, że jesteśmy 
niegospodarni. Tak samo jak przed chwilą prosiłem, żeby te emocje dotyczące tego festiwalu 
zatrzymać, żebyśmy się mogli nad tym spokojnie zastanowić. Bo jakież Pani dyrektor miała 
powody, jeżeli nie było żadnych, w ubiegłym roku, nie było oficjalnych żadnych skarg, nie 
było żadnych oficjalnych skarg na organizatora na jednego, drugiego, piątego, trzeciego, no 
przyjęła to i to funkcjonowało i była z tego zadowolona. Teraz okazuje się, że społeczeństwo 
no nie jest, w pełni nie akceptuje może źle to określam, no to proszę nie krzyżować Pani 
dyrektor. Proszę jej nie karać za to, że starała się być dobrym gospodarzem. A teraz się 
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oczywiście chce odwrócić kota ogonem i powiedzieć, że to jest jej wina, bo ona nie 
weryfikuje. Ja myślę, nie musi Pani odpowiadać, ja proszę nie udzielam Pani głosu. Proszę 
bardzo następna osoba chętna w tym punkcie.                           
 
Radna Wiatrzyk 
Ja mam tylko takie pytanie, za jaką kwotę jest wynajmowany ten teren? 
 
Przewodniczący Rady 
Widzę, że mój apel do niczego nie prowadzi, kompletnie, do niczego nie prowadzi. 
 
Radna Partyka - Basa 
No to kiedy my mamy pytać, no Panie Przewodniczący. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę bardzo, ja nie jestem przeciwny temu, na następnej sesji proszę bardzo możecie 
Państwo pytać, zgoda? Proszę mi powiedzieć kiedy się dowiedziałem o tym, że będzie 
debata na ten temat? Wczoraj, wczoraj, że będzie debata tutaj ja się dowiedziałem wczoraj, 
no przedwczoraj może, maksymalnie. Oczywiście proszę Państwa nikt nie broni dyskusji na 
ten temat, ale widzę, że Państwo zarzucając agresję niektórym ze strony sami staracie się 
być agresywni. Spokojnie, jesteśmy w temacie, będziemy na ten temat rozmawiać, pytania 
padły, Pani dyrektor się przygotuje odpowie Państwu. No teraz powinna biec i zobaczyć ile 
za to dostanie pieniędzy, no proszę czy jest w nas troszkę takiego jakiegoś zrozumienia dla 
osoby, która postawiona została wczoraj w ciężkiej sytuacji, no bo w ciężkiej sytuacji. Nagle 
się okazuje, że ona jest dysponentem, ona udzieliła pozwolenia i nagle do tej pory nikt jej nie 
zarzucał, czy ktoś jest dwa tygodnie temu, czy miesiąc temu zarzucał? Czy ktoś mi zarzucał 
miesiąc temu, dwa miesiące temu, no nie zrobili tego. 
 
Głos z sali 
Wiele osób zarzucało, tylko Państwo …  
 
Przewodniczący Rady 
Ale momencik, są oficjalne pisma, są oficjalne odpowiedzi. 
 
Marta Wilczyńska 
Uspokajamy nikt nie zarzuca nic Pani dyrektor. 
 
Przewodniczący Rady 
To dziękuję bardzo.           
       
Radna Szremska 
Ja jeszcze chciałam wrócić do tych tematów dróg. Proszę mi powiedzieć, czy my znamy 
programy naboru na remonty dróg po kwietniu 2019, czyli po tym rządowym? Czy wiemy 
jakie będą programy? Moje pytanie jest celowe chodzi mi o drogę Malczyce- Środa Śląska, 
wiem, że na pewno nie załapie się na 15 kwietnia. A chciałabym się dowiedzieć czy jest 
jakikolwiek program, ja też będę śledzić, ale czy wy wiecie na dzień dzisiejszy czy będą 
jakieś programy na które w tym roku jeszcze można by było ewentualnie ująć  tą drogę do 
nas?       
 
Radny Pierzchalski 
Z moich informacji, które ja mam to na pewno jest nabór teraz ten kwietniowy i tutaj jakieś 
wytyczne mamy i wiemy jak się do tego przygotować i jesteśmy przygotowani. Mówiło się 
wcześniej o lipcu, ale oficjalnych informacji nie mamy, o drugim naborze być może na jesieni, 
czy będzie kontynuowany wcześniejszy program przebudowy dróg, który dotychczas był. 
Tam była, mówię taki przejrzysty, bo tam były kryteria, była punktacja można się było 
ewentualnie odwoływać, ale czy on będzie na pewno kontynuowany tego nie wiemy. Jak 
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tylko będę wiedział zadzwonię do Państwa, a śledzimy to z kierownikiem Promocji na 
bieżąco. Dziękuję.     
  
Starosta 
Miałem nie zabierać, ale zabiorę. Panie Wojewódka wyraźnie Pan określił w swoim pytaniu 
ile wynosi koszt utworzenia stanowiska etatowego członka Zarządu i wydaje mi się, że tutaj 
udzieliliśmy precyzyjnej odpowiedzi dlatego, że podjęliśmy uchwałę na sesji naszej 
pierwszej, no to nas nic nie kosztowało, no zakup biurka no też nie nastąpił, zakup 
wyposażenia także, czyli pozostało tylko uposażenie czyli pensja no nie wiem jak Panu 
odpowiedzieć. No zarzuca Pan, że nie rozumiemy pytania ja nigdy takiego Panu nie 
zarzucam Także no wydaje mi się, że troszkę kultury brakuje, no to też moja taka uwaga 
trochę niekulturalna, ale atakuje mnie  Pan już od 4,5 miesiąca, no dobrze niech Pan sobie 
atakuje, taka Pana wola. Ale odpowiadamy Panu precyzyjnie, sztab pracowników zamiast 
wykonywać merytoryczne zadania zajmuje się odpowiadaniem Panu na pytania na które 
zresztą ma Pan prawo je zadawać, ale zarzuca Pan, że nie rozumiemy pytań przecież są 
one później odgrywane można to posprawdzać. Także zamiast zająć się rzeczywiście tym 
wysypiskiem czy sortownią śmieci w Krynicznie, to zajmujemy się jakimiś zarzutami wobec 
Starosty, bo coś tam jednym słowem nie odpowiedział. Zajmujmy się Panie i Panowie radni 
merytoryczną działalnością radnego, a mamy tyle problemów do rozwiązania, że no pracy 
mamy co nie miara. Także taka uwaga.  
 
Radna Rachwalska 
Ja chciałam zapytać Pana etatowego członka Zarządu czy jakieś projekty następne na drogi  
zostały już zlecone bądź mamy w planie? I z tych następnych tak dokładnie z 200 milionów 
ile możemy wziąć? Czy przygotowaliśmy jakieś projekty następne, na następne, chodzi o 
remonty i przebudowę dróg, oprócz tych, które Pan przedstawił, które są ewentualnie 
następne, jak będzie ewentualnie następne dofinansowanie, to ile możemy z tego zyskać, 
czy szykujemy się do zwiększenia tak powiem wkładu własnego, przygotowania na te 
następne zadania, jakie to będą projekty?   
 
Radny Pierzchalski 
Szanowna Pani radna wcześniej mówiłem które projekty, które odcinki dróg będą składane 
teraz w tym naborze. O następnym naborze nic nie wiem, kiedy on będzie, tak jak wcześniej 
mówiłem, nie wiem czy Pani słuchała czy on będzie w lipcu czy on będzie na jesieni 
kontynuowany tak jak za poprzednich lat, tego na 100% nie wiemy. Być może wie kierownik 
Pan Marcin Brzeziński i uzupełni to, także to jest pierwsza sprawa. Co do dalszych projektów 
mamy dwa projekty na Gminie Miękinia, które Pan Wójt Marian Grzegorczyn wykonał we 
wcześniejszych latach. I mamy gotowy projekt, a nie przepraszam bardzo jesteśmy w trakcie 
postępowania przetargowego na dokumentację odcinka drogi w Gminie Kostomłoty. Jak 
również zwróciliśmy się do włodarzy gmin o wskazanie kolejnych, wytypowanie, które oni by 
widzieli po naszej akceptacji oczywiście, które oni by widzieli do wykonania tej dokumentacji i 
ewentualnie  aplikowania o dofinansowanie. 
 
Radna Rachwalska 
Rozmowy już trwają, tak? 
 
Radny Pierzchalski 
Tak. 
 
Radna Rachwalska 
I nie zgłaszają? 
 
Radny Pierzchalski 
Tak.     
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Radna Rachwalska 

I jeszcze jedno pytanie mam. Odnośnie tego wysypiska, o którym Państwo mówiliście, od 

kiedy problem jest znany Starostwu, jakie działania zostały podjęte na skutek skarg Państwa 

i na ile one  do tej pory są skuteczne ? Ja nie wiem ja się nie znam na tym, kto udziela zgody 

na organizowanie czegoś takiego w miejscu, w takim jakim to się znalazło, ale chciałabym 

wiedzieć, niekoniecznie dzisiaj musicie Państwo odpowiadać. Ja proszę o taką kwerendę, 

jakie skargi wpływały, jaka była reakcja tutaj instytucji, jakie były nasze działania, na co 

Państwo mogli liczyć? 

Przewodniczący Rady 
Obiecuję Pani, ze ten temat będzie poruszany jeszcze, dobrze? 
 
Radny Wojewódka 
Odniosę się do tego co Pan Starosta powiedział. Panie Starosty gdyby Pan konkretnie 
odpowiadał nie byłoby potrzeby pytania po raz kolejny. Dzisiaj Panu zadałem dwa pytania 
odpowiedział Pan na jedno więc muszę kolejne ponowić i Pan w taki sposób robi i przez to 
ma Pan tej pracy więcej. Skoro nie odpowiada Pan na jednej sesji ja pytam na kolejnej i 
proszę się spodziewać, że będę pytał dalej jeśli Pan nie odpowie.  Pytanie dotyczące kosztu 
utworzenia stanowiska etatowego członka Zarządu Pan mi odpowiada o pensji netto to nie 
jest odpowiedź całkowitego kosztu utworzenia, więc nadal jej oczekuję. Natomiast tutaj 
jeszcze do Pana Przewodniczącego pytałem Panią dyrektor o to w jaki sposób weryfikuje kto 
tam przychodzi, kto korzysta z terenu szkoły a Pan przekręca moją wypowiedź  i mówi, że 
zarzuciłem Pani dyrektor, że nie weryfikuje. Ja nie pytałem, nie powiedziałem, że nie tylko 
zapytałem w jaki sposób tylko, żeby nam Pani przedstawiła w jaki sposób Pani weryfikuje to 
kto tam się pojawia i jakie imprezy organizuje. 
 
Przewodniczący Rady 
Mówiąc szczerze nie widzę ogromnej różnicy, bo można powiedzieć, że coś jest w połowie 
pełne albo do połowy puste. Myślę, że Pani dyrektor na to pytanie się przygotuje i będzie 
Pani mogła na następnej sesji udzielić tej odpowiedzi, bo będzie Pani oczywiście na niej 
obecna.       
    
Radna Zachary 
Ja mam trzy pytania. Pierwsze pytanie dotyczy tego tematu dzisiaj gorącego, chciałabym 
znać stanowisko na dzień dzisiejszy takie na żywo, bo wczoraj oglądaliśmy również sesje 
gminną w związku z tym temat jest nam znany. Jakie zdanie na dzień dzisiejszy oczywiście  
dla Państwa, którzy oczekują, przed kamerami, którzy nas oglądają w internecie jak również 
siedzących na sali jakie jest zdanie na ten temat, jeżeli chodzi o tą muzykę uwolnić muzykę, 
jakie jest zdanie Państwa, Zarządu naszego Powiatu, to jest pierwsze pytanie.   
Drugie pytanie dotyczy RIPOKU w Krynicznie, bo tak to rozumiem, o to chodzi. Mam pytanie, 
oczywiście na dzień dzisiejszy, na tą godzinę wiedzy, bo mamy kierownika tutaj, czy w 
zastępstwie. Czy były prowadzone kontrole w tym zakresie, jeżeli chodzi o RIPOK w 
Krynicznie, ponieważ jest to sprawa, którą usłyszeliśmy już jest od dawien dawna. 
I trzecia sprawa, która dotyczy mojego wniosku z poprzedniej sesji Panie Przewodniczący 
odnośnie minuty ciszy w sprawach dwóch, po pierwsze minuta ciszy dla zmarłego naszego 
Pana premiera Jana Olszewskiego i Żołnierzy Wyklętych, których święto obchodziliśmy 1 
marca. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna, szanuję wszystkich Państwa, więc proszę o szacunek mojej osoby. Takie 
personalne wie Pani wytykanie mi w momencie kiedy miałem jak człowiek prawo zapomnieć 
ewentualnie. Jeżeli Pani byłaby tak uprzejma i słowem, słowem, wie Pani co to jest, tak 
troszeczkę nawet, żeby to Pani powiedziała dzisiaj przed sesją, Pani to robi celowo, to jest 
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celowe działanie, żeby w złym świetle pokazać moją osobę. Ja dzisiaj witałem się z Panią na 
samym początku sesji. Czemu Pani nie przypomniała mi ewentualnie o tym i uznaję, i w 
ogóle uznaję, że jest to z Pani strony brak chęci współpracy. A takie właśnie bardzo nieładne 
w stosunku do mojej osoby jakieś wycieczki personalne. Bardzo szanowałem świętej pamięci 
Pana premiera. Jeżeli chodzi o Żołnierzy Wyklętych, szanuję również sytuacje tego typu, 
jeżeli ktoś uznaje, że trzeba uszanować ich poświecenie dla Ojczyzny. Powiem to wprost i 
nie boję się tego ataki personalne bardzo nieładne, bardzo nieprzyjemne. Ja bym Pani radził 
współpracę, bardziej współpracę, a nie kopanie po koskach. Gdzie Pani dzisiaj była przed 
sesją? 
 
Radna Zachary 
Panie Starosto. 
 
Przewodniczący Rady 
Jeszcze nie Starosto, nie zamierzam. W każdym bądź razie proszę Panią, niech Pani tak nie 
robi. Jeżeli Pan radny, Pan Wiceprzewodniczący Uszyński poprosił mnie o to, żebyśmy 
uczcili minutą ciszy powstańców styczniowych z przyjemnością się zgodziłem, bo uważam, 
że warto, że trzeba. A Pani robi, Pani chce mi pokazać, że jestem niekompetentny, jeżeli tak 
jest niech Pani to zgłosi do komisji, proszę bardzo może jestem niekompetentny, może tak 
nie jestem święty. Pani jest może święta, ja nie jestem. Jeżeli Państwo macie coś do mnie, 
proszę mi to zgłaszać na początku sesji. Natomiast na końcu sesji na pewno nie będę 
ogłaszał minuty ciszy, ponieważ to by było w stosunku do tych osób beznadziejnie 
paskudne. To jest tak, jakbym chciał na koniec obiadu witać się z gospodarzem. Nie będę na 
koniec sesji czcił kogokolwiek minutą ciszy, to się robi na początku po to, żeby ich właśnie 
poszanować. Proszę sobie, ma Pani Przewodniczącego obok siebie, jak Pani się nie podoba 
moja postawa, może Pani zgłosić na mnie skargę. 
 
Radna Zachary 
Panie Przewodniczący przepraszam bardzo, ja czekałam do tej chwili, to jest naprawdę 
dobra po prostu intencja moja. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie, to jest bardzo zła intencja, bardzo zła intencja.  
 
Starosta 
Mam ten zaszczyt, że jestem 24 lata w radzie parafialnej u siebie w parafii i wcale się tego 
nie wstydzę. Natomiast uważam, że każdy z nas jest wolnym człowiekiem, może słuchać 
takiej muzyki jakiej chce. Oczywiście możemy mieć zastrzeżenia do niej, może ona być 
głośna, cicha. I wydaje mi się, że Staroście nic do tego kto jaką muzykę słucha i mimo tego, 
że tak jak powiedziałem na wstępie jestem tyle lat w radzie parafialnej, to jednak zostawiam 
to sumieniu każdego człowieka. Czy ta cała sytuacja nie polega na tym, że właśnie chodzi o 
to żebyśmy naskoczyli na siebie, czy nie chodzi o to, żebyśmy się nawzajem oskarżali o coś 
tam? Czy taki przykład daje nam nasza wiara chrześcijańska? Wydaje mi się, że nie. I póki 
będę Starostą to będę patrzył na każdego człowieka, każdy człowiek ma prawo do swoich 
poglądów i do tego jakiej słucha muzyki i nic do tego Staroście. I takie jest moje stanowisko. 
Ja tu jestem cztery miesiące Starostą, to jest już, ma być, bo nie wiadomo czy będzie ósmy 
festiwal i coś takiego zastaję, coś takiego zastaję, naprawdę jest to zastanawiające. Ludzie 
my musimy się zastanowić nad sobą. Naskakujemy dwie partie na siebie, naskakujemy brat 
w wierze, Pan Mirosław Chołda przecież to jest, ma prawo do słuchania tej swojej muzyki, 
tak samo jak Pani, Pani Marto ma Pani prawo słuchać. 
 
Marta Wilczyńska 
Ale czy ma prawo obrażać moje uczucia religijne?   
 
Starosta 
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Jeżeli uczucia będą obrażone to wtedy na pewno Pan Komendant Policji, są odpowiednie do 
tego organy i wtedy no zostanie to rozstrzygnięte. Z tym, że w tej chwili jeszcze 
zastanawiamy się nad tym co będzie, a nie było. Apeluję, żeby spotkać się u mnie w 
gabinecie, jest on otwarty, z organizatorami, może zrobimy coś takiego, żeby ucywilizować 
to, żebyśmy się nie kłócili o takie rzeczy.  
 
Marta Wilczyńska 
O to prosimy. 
 
Starosta 
Może tutaj Pan Mirosław pójdzie na ustępstwa, może wypracujemy jakieś wspólne 
stanowisko, bo naprawdę to nie służy nam wszystkim. No może troszkę się uniosłem, 
przepraszam. 
 
Marta Wilczyńska 
Nam też o to chodzi. 
 
Przewodniczący Rady 
Chciałem Państwa poinformować, że za zgodą Pani Marty Wilczyńskiej i Pana Mirosława 
Chołdy jestem z nimi umówiony w poniedziałek o godz. 9 w bardzo wąskim gronie. Może po 
prostu trzeba rozmawiać, a tej rozmowy jeszcze nie było, jeszcze ani jednej rozmowy nie 
było. I jeszcze bardzo bym chciał, żeby … takie rozmowy choć na chwilę wygasiły te emocje. 
Bo Pani radna Zachary chciałaby, żebyśmy teraz złożyli deklarację, czy Zarząd złożył 
deklarację względem prawa. Prawo, jeżeli będzie łamane prawo, a może być taka sugestia 
no to oczywiście, że chociażby art. Kodeksu Karnego 133 obrażanie uczuć religijnych, 
oczywiście, że tak. Ale nie wiem czy mamy prawo teraz powiedzieć, że nie, że ma się Zarząd 
wypowiedzieć, Pani mecenas, Zarząd ma prawo się wypowiedzieć, że tak, nie bez zbadania 
sprawy?  
 
Joanna Haligowska – radca prawny 
Szanowni Państwo, ja tylko kwestie prawne, bo myślę, że o to właśnie jestem zapytana. 
Wpłynęła do powiatu petycja, zgodnie z ustawą o petycjach została przekazana do 
procedowania, mamy tam art. 11, który mówi o tym jak należy się zachować kiedy do organu 
władzy publicznej, bo takim sformułowaniem posługuje się ta ustawa wpłynie petycja. 
Wpłynęły w tej samej sprawie petycje od Państwa, więc zostały one zgodnie z tym artykułem 
przekazane do dalszego procedowania. Mogę nawet Państwu tutaj nakreślić, jak to będzie 
wyglądało, oba organy do których wpłynęły petycje przekażą je do łącznego procedowania. 
Po ostatniej nowelizacji ustawy o samorządzie powiatowym mamy specjalną komisję, która 
tutaj może się tymi petycjami zajmować. Potem Rada będzie przystępowała do oceniania  
stanowiska tej komisji i w zasadzie to jest cała procedura, której ta petycja będzie podlegać. 
Oczywiście wszyscy zostaną przesłuchani i stany faktyczne zostaną sprawdzone, 
stanowisko zostanie przedstawione. W tej chwili jest za wcześnie dlatego, że 
podejmowalibyśmy decyzję, nie ja oczywiście, tylko Państwo, Rada przed rozpoznaniem 
petycji, a  nie taka jest rola, nie taki jest zamiar, przepraszam, autorów tejże petycji. 
 
Przewodniczący Rady 
Przyznają Państwo, że właśnie na ten temat powinniśmy mieć szkolenie, chociażby na temat  
kompetencji tej komisji, szkolenie już trwa. Jeszcze jedno było pytanie do Pani  Zachary, 
odnośnie Kryniczna bodajże, tak? Czy ja mogę prosić, żeby na następnej sesji przygotowano 
odpowiedź Pani Zachary. Dobrze, będziemy na ten temat rozmawiać na przyszłej, tak jak 
Pani radna Rachwalska się zgodziła, żebyście Państwo przygotowali ten temat na następną 
sesję. 
 
Radna Rachwalska 
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Ja mam pytanie, ostatnio się może, nie ostatnio, w jakimś tam czasie wstecz odbyła się 
debata na temat komunikacji na terenie Powiatu. Chciałabym zapytać Panów Starostów, czy 
już jakieś konkretne działania zostały podjęte, na przykład w związku z tym programem, 
który ma wejść, ale to co Państwo ustaliliście nie wiem czy w zamyślę  jest  zakup 
autobusów, czy jakaś umowa z przewoźnikami? Na razie z tego co wiem, to tylko w dwóch 
gminach transport szkolny został dostosowany, uczynionym publicznym i dostosowanym do 
potrzeb mieszkańców przejazdy wewnątrz gminy. Natomiast chodzi o ten transport 
powiatowy czy są jakieś konkretne decyzje, autobusy, nie wiem współpraca z 
przewoźnikami, sama korzystam, więc znam problemy młodzieży i tych starszych ludzi i tych 
przewoźników którzy tak naprawdę często dokładają do tego, żebyśmy mogli gdzieś 
dojechać. A tutaj, jeśli chodzi o wypowiedź Pana Starosty jeszcze się odniosę, Pani Marto 
ma Pani rację i Państwo też macie rację - myśmy się tym za późno zainteresowali, bo 
czasami wystarczy, żeby po prostu ludzie milczeli, żeby zło triumfowało i mam nadzieje, że 
to co robicie temu zapobiegnie. Dziekuję 
 
Marcin Brzeziński – kierownik Wydziału RFP 
Jeżeli chodzi o temat komunikacji może ja odpowiem, ponieważ byłem odpowiedzialny za 
wstępne przygotowanie wniosku o dofinansowanie w odpowiedzi na konkurs Zarządu 
Województwa Dolnośląskiego. Pod koniec roku w harmonogramie naborów został 
opublikowany  informacje, że będzie dodatkowy nabór na możliwość zakupienia taboru, 
autobusów nisko-emisyjnych. I chcieliśmy skorzystać z tego naboru i liczyliśmy na to, że  ten 
nabór dopuści możliwość dofinansowania jak dwa lata wcześniej Gmina Środa Śląska aut 
spalinowych z normą euro 6. Nastąpiła procedura przygotowań wszystkich dokumentów,  
ponieważ nabór zawierał informacje, że trzeba złożyć wniosek do 25 marca, więc mało 
czasu. Niestety Unia Europejska zablokowała możliwość zakupu zwykłych spalinowych 
autobusów. I analizowaliśmy wariant taki awaryjny, żeby kupić autobusy hybrydowe, bo to 
jest też spalinowy tylko niewspomaganie elektrycznym. Niestety, po pierwsze one są dwa 
razy droższe, po drugie nie ma małych busów hybrydowych, a my jako komunikacja  
powiatowa mieliśmy taką wizję, że uruchomimy komunikację do czterech gmin wiejskich i 
będziemy wozić tą młodzież szkolną przede wszystkim do szkoły ale też mieszkańców do 
siedziby powiatu. Zakup czterdziestoosobowego autobusu hybrydowego za 1,5 miliona nie 
miało sensu, jakby były kursy małorentowne dwie osoby, wycofaliśmy się z tego pomysłu, do 
którego też zaprosiliśmy  gminy do współpracy. Bo projekt miał wyglądać tak, że z tych 
satelit gminy też w partnerstwie zbierają autobusami swoimi szkolnymi mieszkańców na 
przykład przywożą do Kostomłot i z Kostomłot jedziemy do Środy Śląskiej.  To nie wyszło, 
ale w międzyczasie pojawiła się duża dyskusja i analiza lokalnych przewoźników rynku. Z 
komunikacji się nie wycofaliśmy, wczoraj mieliśmy spotkanie pierwsze z przewoźnikami, 
którzy istnieją na rynku. Bo nadal zależy nam na tym, żeby uruchomić większą komunikację 
szkolną i stawiamy sobie taki cel, że od września, czyli od rozpoczęcia roku szkolnego ta 
komunikacja we współpracy z przewoźnikami zostanie uruchomiona w takim trybie 
przyśpieszonym, uproszczonym. Ale ona też będzie takim źródłem informacji na temat tego 
jak ogłosić przetarg, jakie to są kwoty, jak to będzie wyglądało. My jesteśmy teraz na 
początku negocjacji z przewoźnikami, żeby to zrobić. Też czekamy na ustawodawstwo 
krajowe, bo jest informacja, że będzie dofinansowanie z Państwa. I to wszystko jest bardzo 
dynamiczne, bo jeszcze jest w konsultacjach ustawa,  ona może się zmienić, my czuwamy 
nad tym i zależy nam na tym, żeby do września to zrobić.  
 
Radna Rachwalska 
Chciałam dopytać. Teraz trwa nabór do szkół średnich, dzieci będą składały i dokonywały 
wyboru do liceów do tych szkół branżowych i zawodowych. Dobrze by było gdyby dotarła ta 
informacja, bo naprawdę my możemy mówić o równym  poziomie naszych szkół, który 
zachęca do tego, żeby dzieci do nich przyszły, ale najczęściej wierzcie mi, że w tych małych 
miejscowościach determinuje wybór - kwestia dojazdu. Jeżeli mam dojazd do Strzegomia, to 
idę do Strzegomia, a jeżeli do Środy, to do Środy. Są takie miejscowości, że nie mają 
żadnego dojazdu donikąd. Ja znam dzieci, które motorynką dojeżdżają 3 km do przystanku, 
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gdzie zostawiają po sąsiedzku tę motorynkę, żeby wsiąść do busa, a potem znowu, żeby 
jeszcze iść, naprawdę etapami. Więc dobrze by było gdyby to się wyklarowało, żebyśmy 
mogli zapewnić, bo teraz dyrektorzy przyjeżdżają do nas do szkół podstawowych i zachęcają 
do przyjścia do tych szkół, żebyśmy mieli tą informację że ten dojazd będzie po prostu. 
Dziękuję. 
 
Wicestarosta 
Rozmowy z dyrektorami naszych szkół w tym temacie już zostały przeprowadzone to po 
pierwsze. Po drugie, to nie jest forma jakiegoś nakazu tylko prośby, by w całym etapie 
rekrutacji, i na pewno odbywają się dni otwarte zachęca się w różnych placówkach jeszcze w 
gimnazjach i szkołach podstawowych do wyboru naszych szkół. I taką informację, że 
poprawi się diametralnie od 1 września transport na terenie Powiatu Średzkiego Panie 
dyrektor zespołów szkół nr 1 i nr 2 wiedzą, że mogą spokojnie takie deklaracje. Oczywiście 
szczegóły to co mówił Pan kierownik i to w jakiej wysokości, kiedy, wszystko Państwo 
zostaniecie w odpowiednim czasie poinformowani. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Pani radnej za to pytanie, mnie to też bardzo interesuje.  
 
Radna Partyka-Basa 
Panie Przewodniczący, bo trochę nie zrozumiałam Pana stwierdzenia odnośnie „15 minut dla 
wyborców”, że Pan pozwolił, że to jest Pana dobra wola, że Pan pozwolił przedstawiać 
mieszkańcom Kryniczna tutaj tą prezentację, ale w którym punkcie mieliby ewentualnie 
przedstawiać? No w „15 minut dla wyborców”. 
 
Przewodniczący Rady 
Dokładnie tak, ale ja się dowiedziałem o tym dzisiaj, nie byłoby Pani głupio. Proszę Państwa 
tam 1,5 godziny czekają ludzie, którym płacimy pieniądze, tam 1,5 godziny. I Państwo 
doskonale wiecie, że ja nie jestem przeciwny jakiejkolwiek dyskusji proszę mnie, bardzo 
proszę mnie nie atakować. Następnym razem gdy Państwo mówicie zróbmy „15 minut dla 
samorządu”, zróbmy 45 minut albo godzinę, proszę bardzo, ale ja szanuje też tamtych ludzi, 
którzy tam siedzą, bo ci ludzie zaplanowali 4 godziny szkolenia od godziny 14.30 i teraz co 
zejdzie im do 19.30. Także też Pani mnie atakuje, przecież Pani wie, że ja mam dobrą wolę 
tylko jak się dzisiaj dowiedziałem, dzisiaj się dowiedziałem przed sesją pół godziny, że Pani 
chce zrobić prezentację. I jeszcze podpadłem Pani, bo ja nie wyraziłem zgody na 
prezentację kwestii festiwalu, a tam okazało się, że jest przygotowane, brak informacji. 
Jestem tu prawie codziennie, szkoda, że Pani nie podeszła wcześniej, może byśmy umówili 
inny termin, ja nie zabraniam rozmowy, tylko proszę mnie też poszanować. Ja jestem tu po 
to, żeby pilnować kolejności, pilnować porządku, jestem takim samym radnym jak Państwo, 
tylko tyle. Ale wywiązuję się ze swoich jakiś tam zobowiązań, może źle, może nie do końca 
dobrze, ale pomóżcie mi w tym, a nie przeszkadzajcie, czy jeżeli mam coś zaplanować to 
powiedźcie mi wcześniej, „Panie Przewodniczący będzie to i to”,  tylko tyle. Biuro Rady jest 
otwarte, Panie mają kontakt ze mną cały czas, podjeżdżam kiedy trzeba.   
 
Radna Partyka-Basa 
Oczywiście, ale mieszkańcy na pewno nie wiedzieli o tym, że powinni się wcześniej do Pana 
umawiać. 
 
Przewodniczący Rady 
Ale jak to się odbywa, gdyby była Pani Przewodniczącą, z całego serca Pani życzę, to 
chciałaby Pani być zaskoczona, że właśnie teraz przedłuża ten termin, chciałaby Pani 
czegoś takiego?  
 
Radna Partyka-Basa 
My tu jesteśmy dla mieszkańców. 
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Przewodniczący Rady 
Oczywiście, ale ja tego nie bronię tylko, że ja jestem tu po to, żeby pilnować porządku i 
pozwólcie mi być dobrym policjantem,  ja nie chcę być złym policjantem, ja chcę być dobrym 
policjantem, tylko powiedźcie mi o tym wcześniej, żebym ja wiedział, że mam na to 
skrzyżowanie pójść, a nie nagle Pan zrobi to czy tamto. Naprawdę tylko tyle, trochę 
szacunku dla mnie też, bo ja się spalam wewnętrznie proszę Państwa. 
 
Radna Partyka-Basa     
Kolejna sesja Panie Przewodniczący prosiłabym o zwołanie wspólnej komisji dotyczącej 
problemu w miejscowości Kryniczno, a także Festiwalu Uwolnić Muzykę, bo ja ten temat 
nakreśliłam w miesiącu styczniu, i to nie jest dzisiaj, ten temat nie pojawił się we wtorek … 
ani nie pojawił się dzisiaj. I chciałabym, żeby bo Pani mecenas powiedziała, że petycja 
zostanie przekazana do komisji Skarg i Wniosków i tylko osoby, które są w komisji Skarg i 
Wniosków zdecydują czy petycja jest zasadna czy nie jest zasadna. I chciałabym jeszcze 
powiedzieć, że zazdroszczę dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, że 
ma tak wolną rękę i to ona jednoosobowo decyduje czy ten festiwal ma się w Środzie odbyć, 
czy nie. A Panu Staroście gratuluję, że Pan pozwala, że Pan Chołda na swoim profilu 
facebookowym mówi o przeciwnikach festiwalu „że my jesteśmy zakłamani intelektualnie 
ograniczeni ludźmi, którzy pod płaszczykiem frazesów na temat moralności ukrywać będą 
swoją głupotę, fałsz i samolubstwo”, gratuluję.  
 
Przewodniczący Rady 
Nie wiem co na ten temat powiedzieć. Prosiłem Państwa o wyciszenie emocji, ale to do 
niczego nie prowadzi. Panie Starosto jest jeszcze jedna osoba, jeśli Pan nie musi dzisiaj 
odpowiadać to niech Pan dzisiaj nie odpowiada. Na litość boską no poszanujmy tamtych. 
 
Starosta 
Nie, ja powiem, żeby Pani poczytała co o mnie piszą wtedy dopiero by było.  
 
Sekretarz 
W kwestii formalnej, nie komisja będzie rozpatrywała petycję tylko Rada, komisja będzie 
przygotowywała to opracowanie. Ja rozumiem, że możecie Państwo oczywiście zaprosić 
Panią Martę i przedstawicieli drugiej strony, tylko Państwo będą przedstawiali stanowisko na 
Radzie  i to Rada będzie przyjmowała stanowisko, a nie komisja.  
 
Radny Wojewódka 
Ja bardzo krótko, żeby nie przedłużać jedno krótkie zdanie, zadałem dzisiaj dwa pytania 
Panu Staroście. Z pierwszego po raz kolejny się wykręcił, natomiast do drugiego w ogóle się 
nie odniósł, nawet nie próbował się odnieść. Więc pewnie na kolejnej sesji kiedy będę 
ponownie pytał, bo będę ponownie pytał, pewnie znowu będzie płakał, że go pytam, że nie 
ma czasu, bo musi odpowiadać. Panie Starosto, to od Pana zależy jak Pan odpowie, temat 
będzie zakończony, nie będzie Pan odpowiadał, będę pytał ponownie. Dziękuję bardzo na 
dzisiaj.         
                                                                     
Ad. 10/ Wnioski i oświadczenia radnych 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
   
Ad. 11/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady  
Szanowni Państwo do końca kwietnia musicie Państwo złożyć oświadczenia majątkowe. 
  
Nikt  nie wyraził chęci zabrania głosu. 
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Ad. 12/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął VI w kadencji 
2018 – 2023 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Przewodniczący Rady 
(-) 

Artur Bogucki 
 

 


